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Z nadejściem wiosny z pól i łąk zniknął liczbę strażaków ochotników oraz niezbędny stają się zresztą często 
śnieg, odsłaniając wyschnięte trawy, które sprzęt do ugaszenia ognia. ofiarami swoich czynów, bo 
niestety, jak co roku,  w wielu miejscach ogień bardzo szybko wymyka Każda interwencja to wydatek finansowy 
płoną. W większości przypadków jest to się im spod kontroli i przenosi gminy. Akcje gaśnicze podjęte tylko 
wynik celowych podpaleń  mimo, że na  pob l i sk i e  l a sy  czy  w ciągu ostatnich 2 tygodni kosztowały 
wzniecanie tych pożarów jest bardzo z a b u d o w a n i a .  S ą  t e ż  gminę ponad 5 000 zł, a ogółem w br. już 
groźne, przynosi same straty i jest karalne. przypadki, że giną ludzie. ponad 10 000 zł. Są to głównie koszty paliwa, 

Towarzysząca  pożarom Jak informuje Zbigniew Sołtys -  inspektor sprzętu, ekwiwalentów dla strażaków.  
niepotrzebna emisja pyłów d.s. kryzysowych i obrony cywilnej UM Musimy mieć świadomość, że strażacy 
i gazów jest niebezpieczna dla w Leśnej, tylko w ostatnich dwóch zaangażowani w akcję gaszenia pożarów 
k i e r o w c ó w  i  n i s z c z y  tygodniach doszło na terenie gminy Leśna do traw, łąk i nieużytków w tym samym czasie 
atmosferę ziemi. Płomienie 56 pożarów traw i nieużytków, szczególnie mogą być potrzebni do ratowania życia 
niosą również śmierć  licznym w Leśnej, Pobiednej, Świeciu i Grabiszycach. i mienia ludzkiego w innym miejscu, środki 
owadom i dziko żyjącym Pożary nieużytków, z uwagi na charakter finansowe mogłyby być wykorzystane 
zwierzętom takim, jak jeże, i zazwyczaj duże rozmiary, angażują znaczną z pożytkiem dla nas wszystkich. Podpalacze 
zające czy kuropatwy, niszczą 
ich siedliska oraz przynoszą 
ogromne straty w użytkach zagrożenie dla życia, zdrowia czy mienia, jest 
rolnych.  Ziemia na "wypaleniskach" staje się przewidziana  kara pozbawienia wolności od 
jałowa, gdyż  ogień  zabija  np. dżdżownice roku do 10 lat. 
i hamuje naturalne zjawisko gnicia W walce ze zjawiskiem wypalania traw bierze 
pozostałości roślinnych, które tworzą też udział Agencja Restrukturyzacji 
urodzajną warstwę gleby.    i Modernizacji Rolnictwa, która może 
Dlaczego więc, mimo tych znanych od lat nakładać na rolników dzierżawiących ziemię 
fatalnych skutków,  trawy są nadal dotkliwe kary finansowe, oprócz kar 
podpalane? Głównym powodem jest ciągle nakładanych np. przez policję, straż miejską 
panujące, całkowicie przecież błędne czy  p rokura tu rę .  Roln ikowi  g roz i  
przekonanie, że wiosenne wypalanie traw zmniejszenie należnej wysokości wszystkich 
użyźnia glebę oraz zwykła bezmyślność - rodzajów dopłat bezpośrednich o 3%. To 
wzniecanie pożarów dla zabawy. oznacza, że o tyle mogą być pomniejszone 
Od wielu lat trwają działania, by powstrzymać płatności w ramach systemów wsparcia 
to zjawisko, a sprawców podpaleń karać. bezpośredniego oraz płatności z tytułu ONW. 
Najważniejszym instrumentem jest ustawa Wysokość kary może jednak wzrosnąć, bo 
o ochronie przyrody i o lasach, która  zabrania ARiMR każdy przypadek wypalania traw 
wypalania traw na łąkach, pozostałości rozpatruje indywidualnie. Gdy rolnikowi 
roślinnych na nieużytkach, skarpach zostanie np. udowodnione celowe wypalanie 
kolejowych i rowach przydrożnych.  Sprawcy traw, to wtedy ARiMR może obniżyć każdy 
podpalenia grozi grzywna do 5 tys. zł, z rodzajów płatności bezpośrednich aż o 20%, 
a w przypadku zagrożenia większego, czyli a nawet może pozbawić rolnika całej kwoty 
spowodowania pożaru stanowiącego płatności bezpośrednich za dany rok.

W marcu br. w Dolnośląskim Urzędzie środki oraz zaplanowane zadania zostały 
Wojewódzkim odbyło się spotkanie zrealizowane. 
minis tra  Stanis ława Rakoczego ,  - Mamy nadzieję, że jeszcze w tym roku 
podsekretarza stanu w Ministerstwie uzyskamy kolejne środki. W tym celu 
S p r a w  W e w n ę t r z n y c h ,  przygotowujemy niezbędne materiały 
z przedstawicielami dolnośląskich i dokumenty – mówi Małgorzata Gut-
samorządów. Twardowska, Zastępca Burmistrza 
W trakcie spotkania minister w towarzystwie Leśnej.
wojewody Aleksandra Marka Skorupy oraz Dodać należy, że spośród wszystkich gmin 
wicewojewody Ewy Mańkowskiej wręczyli dolnośląskich tylko Bogatynia uzyskała 
przedstawicielom dolnośląskich gmin i większą promesę w tej transzy.
powiatów promesy na łączną sumę prawie 90 Uzyskane środki zostaną przeznaczone na 
mln zł. Promesę z rąk wiceministra odebrał przebudowę dróg gminnych w Leśnej: 
Burmistrz Leśnej Jan Surowiec. łącznik Baworowo – Smolnik, łącznik Polna 
To już czwarta promesa dla naszej gminy. – Stroma, odbudowę kładki Leśna – 
Niestety pierwsza, którą Leśna otrzymała Smolnik, przebudowę dróg i rowów 
jeszcze w poprzedniej kadencji nie została w Smolniku, remont drogi w Grabiszycach.
wykorzystana na kwotę prawie 2 mln zł. Teraz trwa przygotowywanie przetargów, 
W 2011 r. gmina uzyskała dwie promesy na które wkrótce zostaną ogłoszone.
łączną kwotę prawie 3 mln 400 zł i wszystkie 

Dużo mówi się w ostatnim czasie Sprawiedliwości zmian wyraziły wszystkie udogodnienia dla obywateli. Reorganizacja innego miasta. Nie będzie również 
o likwidacji sądów rejonowych, w tym gminy Powiatu Lubańskiego, w tym również ma przede wszystkim służyć temu, by przeszkód, by nadal działały kasy, czy biura 
również Sądu Rejonowego w Lubaniu. Gmina Leśna. Rada Miejska w Leśnej w dniu obywatele mieli łatwiejszy dostęp do sądu podawcze.  Decyzję w tej  sprawie 
Dzieje się tak na skutek zamierzeń 26 stycznia 2012 r. podjęła uchwałę i by krócej czekali na rozpatrzenie swojej pode jmować  będą  p rezes i  sądów.  
Ministerstwa Sprawiedliwości, które w sprawie sprzeciwu wobec planów sprawy, a ewentualne oszczędności nie Pracownicy administracyjni zasilą wydziały 
prowadzi prace nad reformą sądownictwa reorganizacji sądownictwa. Stanowisko stanowiły decydującej przesłanki dla orzecznicze wymagające wzmocnienia.
powszechnego. radnych było jednoznaczne, a podjęcie planowanych zmian. C z a s  p o k a ż e ,  c z y  M i n i s t e r s t w o  

uchwały było protestem przeciwko Projekt tej reformy zakłada zmniejszenie Według Ministerstwa, po wprowadzeniu Sprawiedliwości weźmie pod uwagę głosy 
planowanym rozwiązaniom. liczby jednostek sądowych szczebla reformy obywatele nadal będą mieli łatwy samorządów lokalnych i jeszcze raz, 

rejonowego, w których orzeka mniej niż 15 Ministerstwo Sprawiedliwości twierdzi, że dostęp do sądu. Żaden budynek sądu dokładnie  przeanal izuje  wszystkie  
Sędziów. Jeżeli reforma dojdzie do skutku, to celem zmian jest przede wszystkim bardziej rejonowego nie zostanie zlikwidowany, ani argumenty „za” i „przeciw”. Czekamy zatem 
z dniem 01 lipca 2012 r. liczba sądów racjonalne i elastyczne wykorzystanie zamknięty. W praktyce zmieni się tylko na ostateczną decyzję w przedmiotowej 
w Polsce zmniejszy się o ok. 1/3, ponieważ potencjału polskich sędziów. Kryteriami, nazwa - sąd w miejscowości x, będzie teraz sprawie, o czym Państwa na pewno 
projekt  rozporządzenia przewiduje jakimi kierował się resort sprawiedliwości wydziałem zamiejscowym, większego sądu poinformujemy na łamach naszego 
likwidację 122 sądów. przy typowaniu sądów do zniesienia były rejonowego. Nadal w tym samym miejscu czasopisma.

m.in.: wpływ spraw do danego sądu, liczba obywatele będą mogli załatwić swoje Dezaprobatę i  niezadowolenie dla 
sędziów, l iczba ludności ,  czy też sprawy, bez konieczności udania się do proponowanych przez Ministerstwo 

Kolejna promesa dla Leśnej
- na 2 mln 400 tys. zł

Wypalanie traw – szkodliwe i kosztowne

Jaka przyszłość Sądu Rejonowego w Lubaniu?



Aktualnościstr. 2
16 kwietnia 2012

nr 4 (5)

PANORAMA LEŚNEJ  –  miesięcznik Gminy Leśna WYDAWCA: Ośrodek Kultury i  Sportu w Leśnej  ul .  Świerczewskiego 5a,
59-820 Leśna, Tel.: 75  72 11 579 www.okislesna.pl, e-mail: okislesna@wp.pl ADRES REDAKCJI: Ul. Świerczewskiego 5a, 59-820 Leśna Tel./fax: 75  72 11 579, 
www.panoramalesnej.pl,  e-mail: redakcja@panoramalesnej.pl REDAGUJE ZESPÓŁ: Redaktor naczelny – Anna Stelzer REKLAMY I OGŁOSZENIA: Tel. 75  
72 11 579 DTP: iPromo s.c www.ipromo.com.pl DRUK: Polskapresse – Bielany Wrocławskie NAKŁAD: 3 000 egz. ISSN 2084-3674
Materiałów niezamówionych nie zwracamy, zastrzegamy sobie prawo ich adiustacji, skracania oraz zmiany tytułów. Za wszelkie opinie wyrażane na łamach 
PANORAMY LEŚNEJ odpowiedzialność prawną ponoszą ich autorzy. Redakcja nie ponosi odpowiedzialności za treść ogłoszeń i reklam. Może odmówić ich 
publikacji bez podania przyczyn
KONTAKT Z REDAKCJĄ:  poniedziałek – piątek w godz. 8 – 15 pokój nr 8 w Urzędzie Miejskim w Leśnej, Rynek 19, tel. 75 72 11 239 wewn. 22

Niecodzienna uroczystość „Stulatki” Pani Burmistrz złożyła także od 1955 r. Wychowała 4 dzieci, a od nich 
miała miejsce 24 marca 2012 r. okolicznościowe listy gratulacyjne od d o c z e k a ł a  s i ę  1 9  w n u k ó w ,  
- nasza mieszkanka, Emilia Prezesa Rady Ministrów, Wojewody 25 prawnuków i 6 praprawnuków. Jak 
Kiefer,  obchodzi ła  setne Dolnośląskiego oraz Burmistrza Leśnej informuje Anna Stelzer, kierownik 
urodziny. – Jana Surowca. W imieniu Rady Urzędu Stanu Cywilnego w Leśnej, 

M i e j s k i e j  ż y c z e n i a  z ł o ż y ł  Pani Emilia jest najstarszą mieszkanką Z tej okazji Dostojną Jubilatkę 
P rzewodn iczący  Rady  –Wal t e r  naszej Gminy.odwiedzil i  przedstawiciele 
Straszak. W tej uroczystej chwili władz samorządowych oraz  Jubilatce życzymy 200 lat życia, dużo 
Jubilatce towarzyszyło wiele osób - Z a k ł a d u  U b e z p i e c z e ń  zdrowia i pogody ducha, a codzienność 
licznie zgromadzona rodzina oraz grono S p o ł e c z n y c h  w  L u b a n i u .  niech będzie pozbawiona trosk i pełna 
najbliższych przyjaciół.Uroczyste obchody rozpoczęły zadowolenia. Szczególnie życzymy 

się od życzeń i gratulacji, w Pani Emilia urodziła się w 1912 r. troski i opieki ze strony najbliższych.
pierwszej kolejności złożonych w m. Chomiakówka. W Leśnej mieszka 
p r z e z  M a ł g o r z a t ę  G u t -
Twardowską, Wiceburmistrza 
Leśnej, która skierowała do 
czcigodnej Jubilatki miłe i ciepłe 
słowa, życząc długich lat życia 
w  d o b r y m  z d r o w i u  o r a z  
szczęściu rodzinnym. Na ręce 

100-lecie urodzin Emilii Kiefer

Zatrzymany za włamanie mieszkańca Pisarzowic, który posiadał przy 
Policjanci z Komisariatu Policji w Leśnej sobie metaamfeteminę. Za posiadanie 
z a t r z y m a l i  s p r a w c ę  k r a d z i e ż y  środków odurzających grozi kara do 3 lat 
z włamaniem. Łupem złodzieja były pozbawienia wolności. 
przewody miedziane. Za przestępstwo 
kradzieży z włamaniem grozi kara do 10 lat Powiatowy Turniej Bezpieczeństwa 
pozbawienia wolności. w Ruchu Drogowym
Funkcjonariusze leśniańskiego komisariatu 30 marca 2012 roku w Młodzieżowym 
zatrzymali 21 – letniego mężczyznę Domu Kultury w Lubaniu odbyły się 
podejrzanego o dokonanie kradzieży eliminacje Powiatowe Ogólnopolskiego 
z włamaniem. Sprawca włamał się na teren Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu 
zakładu skąd skradł zdemontowany Drogowym. Współorganizatorem zawodów 
wcześniej miedziany przewód. W wyniku była Komenda Powiatowa Policji  
podjętych czynności policjanci ustalili w Lubaniu. Do udziału w eliminacjach 
i zatrzymali sprawcę przestępstwa. Teraz zostały zaproszone szkoły podstawowe 
sprawca za swój czyn odpowie przed i gimnazjalne powiatu lubańskiego. 
sądem, grozi mu kara do 10 lat pozbawienia Do eliminacji miejsko – gminnych 
wolności. przystąpiło sześć szkół podstawowych oraz 

p i ę ć  s z k ó ł  g i m n a z j a l n y c h .  
Nietrzeźwi kierujący Turniej składał się z dwóch części: testu 
W marcu br. na terenie podległym teo re tycznego  z  zakresu  wiedzy  
Komisa r i a towi  Po l i c j i  w  Leśne j  o przepisach ruchu drogowego, oraz części 
funkcjonariusze zatrzymali 4 nietrzeźwych praktycznej jazdy rowerem.
kierujących samochodami osobowymi. Zwycięzcami tegorocznego konkursu 
Rekordzista miał 2,26 promila alkoholu zostali:
w organizmie.  Policjanci zatrzymali - w kategorii szkoły podstawowe: 
również 7 nietrzeźwych rowerzystów, przy I miejsce Szkoła Podstawowa nr 4 
czym rekordzista miał ponad 3 promile w Lubaniu,
alkoholu w organizmie. I I  m i e j s c e  S z k o ł a  P o d s t a w o w a  
PRZYPOMINAMY: Za prowadzenie w Kościelniku,
pojazdu w stanie nietrzeźwości lub pod III  miejsce Szkoła Podstawowa 
wpływem środka odurzającego grozi kara w Smolniku,
pozbawienia wolności do 2 lat. Za -  w  k a t e g o r i i  g i m n a z j a :  
kierowanie rowerem w stanie nietrzeźwości I  miejsce Gimnazjum w Zarębie, 
lub po użyciu środka odurzającego grozi II miejsce Gimnazjum nr 1 w Lubaniu, 
kara do roku pozbawienia wolności. III miejsce Gimnazjum nr 2 w Lubaniu. 

Drużyny, które zajęły I miejsca w swojej 
Z a t r z y m a n i  z a  p r z e s t ę p s t w a  kategorii wezmą udział w Regionalnym 
narkotykowe Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu 
21.03.2012r. Policjanci z Komisariatu Drogowym, który odbędzie się w Jeleniej 
Policji w Leśnej zatrzymali 19 - letniego Górze.  
mieszkańca Miłoszowa, który posiadał 
środki odurzające w postaci marihuany.  Oficer prasowy KPP w Lubaniu
13.03.2012r. Funkcjonariusze Komisariatu st. asp. Anna Włoszczyk
Policji w Leśnej zatrzymali 28 – letniego 

Informujemy, że „Panoramę Leśnej” można otrzymać bezpłatnie w instytucjach 
publicznych, sklepach oraz punktach usługowych na terenie miasta i gminy Leśna.

ZDARZENIA I WYPADKI

DYSTRYBUCJA „PANORAMY LEŚNEJ 

Wielu osób nie stać na kupno wielu proszone są o zgłaszanie swoich potrzeb.
niezbędnych w życiu przedmiotów. Wielu Koordynacji tej akcji podjął się Miejsko-
z nas ma w domach zbędne przedmioty typu Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
meble, sprzęt  rtv, agd, ubrania, meble w Leśnej. Tam można zgłaszać prośby 
i dziesiątki innych rzeczy, z którymi często nie o jakieś rzeczy, tam też można zostawić 
wiadomo co zrobić… informacje o oferowanych przedmiotach. 
Zachęcamy takie osoby do zgłoszenia chęci Można to czynić osobiście, telefonicznie (75 
ofiarowania przedmiotów już zbędnych, 72 11 494) lub drogą elektroniczną 
a  które innych ucieszą. (kierownikmgops@lesna.pl). 
Natomiast rodziny liczące na wsparcie Liczymy na Państwa odzew. 
i podarowanie im potrzebnych rzeczy – 

Pomagajmy sobie
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W budżecie gminy pojawiły się chodnika przy ul. Sienkiewicza Sfinansowane zostaną również zadania sportowego, remont basenu do Kajak 
oszczędności  – tzw. nadwyżka w Leśnej; wynikające z ustawowych obowiązków Polo wraz z infrastrukturą towarzyszącą, 
budżetowa. Jak udało się to uzyskać, gminy (np. sporządzenie Gminnej zagospodarowanie terenu na Baworowie, · Przebudowa przejścia na Osiedlu 
a także co to oznacza dla mieszkańców Ewidencji Zabytków, czy opieka nad zagospodarowanie szlaku na Czochę.Kombatantów w Leśnej;
– zapytaliśmy o to Burmistrza Leśnej bezdomnymi zwierzętami). Niestety, oprócz ww. wydatków, które · Odwodnienie drogi gminnej 
Jana Surowca. przyniosą dla mieszkańców wymierne ul. Baworowo nr 68-71;

- Na co jeszcze zostaną przeznaczone korzyści, zaoszczędzone środki muszą · Wy k o n a n i e  n o w e j  s i e c i  
- Jak to możliwe, że w obliczu kryzysu, pieniądze? być również przeznaczone na pokrycie wodociągowej na ul. Polnej 
w Leśnej udało się wygospodarować kosztów, których można było uniknąć, w Pobiednej;
oszczędności? gdyby przed kilku laty praca została Gmina bardzo aktywnie ubiega się · Remont nawierzchni drogi przy 

należycie wykonana. Są to np. koszty o środki unijne i inne zewnętrzne źródła 
posesji P.Kacprzak w Smolniku;

dokumentacji niezbędnej do wykonania W przypadku naszej gminy było to wręcz finansowania. Nadwyżka zapewni 
· Uzupełnienie pojedynczych remontu dachu przedszkola w Leśnej. niezbędne działanie. Myślę, że wielu możliwość wniesienia wymaganego 

punktów oświetleniowych; Remont ten jest konieczny, ponieważ mieszkańców dostrzega to, że w Leśnej wkładu własnego przy następujących 
wykonane kilka lat temu prace budowlane konieczne jest realizowanie inwestycji. projektach:

Ponadto zabezpieczono środki na bieżące zostały wykonane w sposób rażąco Bez tego gmina nie będzie miała · Wirtualny spacer po Leśnej;
naprawy dróg gminnych na terenie całej niewłaściwy i wymagają w chwili obecnej możliwości rozwoju, a komfort życia · Wdrożenie moblilnego systemu gminy. pilnej  interwencji .  Koszt  samej mieszkańców będzie się stale obniżał. informacyjno-promocyjnego 

dokumentacji na remont przedszkola to Jednakże w Leśnej od wielu lat wszelkie w gminie Leśna;
Zaoszczędzone pieniądze pozwolą kilkadziesiąt tysięcy złotych.  inwestycje mogą być realizowane · K u l t y w o w a n i e  również na całościową realizację zadań w bardzo ograniczonym zakresie – 

i upowszechnianie tradycji z tzw. pieniędzy popowodziowych, pieniądze, które znajdują się w budżecie Oczywiście, nie są to wszystkie 
przeznaczane są głównie na tzw. wydatki zaplanowane zadania. Zainteresowanych 
bieżące, czyli np. wynagrodzenia, zachęcam do kontaktu z Urzędem 
rachunki itp. Oczywiście, koszty te trzeba Miejskim, gdzie uzyskać można pełną 
ponosić,  ale konieczne jest  ich informację na ten temat.
r a c j o n a l i z o w a n i e  i  s z u k a n i e  
oszczędności. Nie są to oczywiście łatwe - Tych zadań jest bardzo dużo. Jak 
decyzje, więc ich podejmowanie zawsze odbywało się dzielenie środków? Kto 
poprzedzone jest analizami i szerokimi podejmował  decyz ję  o  wyborze  
konsultacjami. Zdaję sobie również konkretnych celów?
sprawę z tego, że wprowadzanie zmian 
może rodzić poczucie dyskomfortu u O sposobie podziału środków z nadwyżki 
osób, których one bezpośrednio dotyczą. b u d ż e t o w e j  d e c y d o w a l i  r a d n i .   
Jednakże dzięki takim działaniom można Udostępnione były rejestry zawierające 
było wygospodarować środki, które wszystkie wnioski zgłaszane przez 
zostaną przeznaczone na realizację zadań mieszkańców, czy radnych, dotyczące 
przyczyniających się do rozwoju naszej zadań inwestycyjnych. Następnie, 
gminy. Skorzystają na tym wszyscy w  d rodze  dyskus j i  i  wymiany  
mieszkańcy.  argumentów, mając na względzie jak 

najbardziej sprawiedliwy podział, 
- Jakie inwestycje zostaną zatem wyselekcjonowane zostały najpilniejsze 

ponieważ przyznana promesa nie ludowych poprzez organizację zrealizowane z zaoszczędzonych zadania. Później efekt tych negocjacji 
uwzględnia wszystkich kosztów, jakie „Święta Plonów”;środków? został ubrany w formę uchwały i przyjęty 
zostaną poniesione. Dofinansowane · Kampania promocyjna „Witamy podczas sesji.
zostaną przebudowy dróg gminnych w Leśnej”;Nie sposób wymienić tu wszystkich 
w Smolniku, Grabiszycach Górnych, zadań, na jakie zostaną przeznaczone te · Zwiększenie roli OSP Leśna - Czy poczynione do tej pory oszczędności 
Szyszkowej, a także łącznika Baworowo środki. Przy ich podziale uwzględniono w proces ie  edukacy jnym o z n a c z a j ą  k o n i e c  p r o b l e m ó w  
– Smolnik, łącznika Polna – Stroma wraz przede wszystkim zgłaszane potrzeby finansowych gminy?mieszkańców;
z odbudową kładki Leśna –  Smolnik.mieszkańców. W związku z tym · Zagospodarowanie placu przy 

zaplanowano m.in.: Chciałbym, aby tak było, jednak potrzeby Orliku;
- Czy pieniądze zostaną przeznaczone · Wykonanie podłączenia czterech są znacznie większe. Leśna jest gminą · Remont świetlicy wiejskiej tylko na inwestycje?budynków komunalnych przy o ogromnym potencjale, który tkwi w Stankowicach;

ul. Żeromskiego w Leśnej do w ciekawym położeniu geograficznym, · Wykonanie dokumentacji i robót Oczywiście, że nie. Ponad 300 000 zł kanalizacji; obecności atrakcji turystycznych, czy 
budowlanych na zadaniu pn. przekazane zostanie na przykład dla szkół w samych mieszkańcach, którzy często są · Dokończenie remontu drogi przy remont drogi dojazdowej do pól gminnych (Gimnazjum w Leśnej, SP pełni pomysłów, umiejętności i zapału. p o s e s j i  P a n a  F u r m a n a  w Miłoszowie.w Smolniku, SP w Pobiednej, SP Aby wszystkie te atuty można było w Grabiszycach Średnich;

w Grabiszycach i SP w Stankowicach) u w i d o c z n i ć ,  k o n i e c z n e  j e s t  · Uzupełnienie nawierzchni przy Zaplanowano ponadto sfinansowanie oraz przedszkoli w Leśnej i Pobiednej – zainwestowanie na szerszą skalę zejściu z rynku na Plac Wolności wykonania dokumentacji projektowej, zgodnie z zapotrzebowaniem określonym w infrastrukturę,  przyciągnięcie w Pobiednej; k t ó r a  u m o ż l i w i  u b i e g a n i e  s i ę  w analizach przeprowadzonych przez inwestorów i turystów. Sukcesywnie do · Postawienie lampy hybrydowej w przyszłości o środki na m.in. dyrektorów ww. jednostek oświatowych. tego dążymy, jednak przed nami jeszcze 
przy kościele w Wolimierzu; Ponadto pieniądze trafią również do zagospodarowanie placu bezpośrednio wiele pracy.

· Wykonanie nowej nawierzchni O c h o t n i c z e j  S t r a ż y  P o ż a r n e j .  przy lodowisku, remont stadionu Rozmawiała:  Anna Stelzer

Nadwyżka budżetowa
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Już od kwietnia 2011 r. Urząd Miejski sfinalizowana poprzez podpisanie aktu 
w Leśnej podejmuje intensywne notarialnego. Zakładamy, że termin 
d z i a ł a n i a  z m i e r z a j ą c e  d o  podpisania aktu przypadnie jeszcze na 
nieodpłatnego przejęcia od Polskich pierwszą połowę bieżącego roku - mówi 
Kolei Państwowych nieczynnej linii Sebastian Fronc, Kierownik Referatu 
kolejowej relacji Mirsk – Pobiedna, Gospodarki Nieruchomościami, 
w części znajdującej się na terenie Rolnictwa i Ochrony Środowiska UM 
n a s z e j  g m i n y.  P r z e d m i o t e m  w Leśnej.
uzgodnień są działki położone Przypomnijmy, że plany związane 
w obrębie wsi: Wolimierz oraz z wykorzystaniem „torowiska” są 
Świecie o łącznej powierzchni około bardzo ambitne. Nieczynna linia 
8 ha. kolejowa ma być wykorzystana na cele 
W następstwie prowadzonych rozmów turystyczne, a mianowicie pod 
– 21 lutego b.r. pomiędzy Gminą Leśna urządzenie ścieżki rowerowej, której 
a PKP S.A. w Warszawie, zostało t rasa przebiegałaby od Gminy 
zawarte porozumienie w sprawie Jindřichovice p. Smrkem w Czechach 
przekazania na rzecz Gminy w/w do Pobiednej, a następnie do Mirska. 
nieruchomości. Utworzenie w tym miejscu ścieżki 

rowerowej niewątpliwie wzbogaciłoby - Mamy nadzieję, że sprawa przejęcia 
ofertę turystyczną naszej gminy.byłej linii kolejowej w końcu zostanie 

Gmina Leśna z inicjatywy Burmistrza l przykłady wniosków o dotację, 
Leśnej, Jana Surowca organizuje l źródła finansowania, 
nieodpłatne, profesjonalne szkolenie l zasady sporządzania montażu 
(warsztaty) dla przedstawicieli f inansowego -  narzędzia 
o r g a n i z a c j i  p o z a r z ą d o w y c h  a p l i k a c y j n e  ( g e n e r a t o r y  
w zakresie tworzenia wniosków wniosków),
projektowych.  Jest  to  pomoc 

l kwalifikowalność wydatków 
l e śn iańskiego  samorządu d la  

w projekcie,
l o k a l n y c h  s t o w a r z y s z e ń  w  

l z a s a d y  s p o r z ą d z a n i a  pozyskiwaniu środków zewnętrznych, 
sprawozdań  z  rea l i zac j i  niezbędnych do realizacji zadań 
projektu, statutowych. 

l rozliczanie projektu, W celu pogłębienia wiedzy i pobudzenia 
l p r z y g o t o w a n i e  w n i o s k u  przedstawicieli stowarzyszeń do 

o płatność, aktywnego starania się o środki unijne 
proponujemy udział w 12-godzinnym l o m ó w i e n i e  n a j c z ę ś c i e j  
szkoleniu pn. „Jak skutecznie napisać popełnianych błędów przez 
projekt i rozliczyć dotację – warsztaty”. wnioskodawcę, 
Szkolenie odbędzie się w Ośrodku l o m ó w i e n i e  p r z y k ł a d ó w  
Kultury i Sportu w Leśnej w dniach „dobrych praktyk”.
9 (środa) i 10 (czwartek) maja 2012 roku W ramach części warsztatowej 
w godz. 9 - 15:30. uczes tn icy  będą  opracowywal i  

Program szkolenia obejmuje: przykładowe wnioski aplikacyjne 
l zasady, źródła i terminy z wykorzystaniem Generatora WA. 

ubiegania się o dofinansowanie Liczba miejsc ograniczona. Zgłoszenia 
ze środków zewnętrznych, należy kierować do Referatu Edukacji, 

l umiejętność precyzowania Kultury i Promocji Urzędu Miejskiego, 
swoich oczekiwań zgodnie tel. 75 72 11 417.
z wytycznymi danego funduszu, 

W budżecie gminy, w ubiegłym roku, na od zadeklarowanego wkładu własnego 
stowarzyszeń.realizację tzw. zadań publicznych 

przeznaczono kwotę 99 000zł.  Jest oczywiste, że tam, gdzie udział 
W praktyce środki te są realnym własny organizacji (niekoniecznie 

pieniężny) jest większy, to ogólne efekty wsparciem stowarzyszeń i innych 
zadania są korzystniejsze i komisja organizacji pozarządowych, które po 
konkursowa również zwraca na to spełnieniu wymaganych kryteriów, 
uwagę.w drodze konkursu ofert mogą uzyskać 

dofinansowanie. W wyniku postępowań Warto dodać, że w 2012 r. Rada Miejska 
konkursowych w 2011r. przyznano przeznaczyła na wszystkie zadania 
dotacje 6 organizacjom działającym na publiczne kwotę znacznie większą, bo 

159 000 zł, co stanowi wzrost o 61% terenie Gminy Leśna. 
w stosunku do roku poprzedniego.K w o t y  d o f i n a n s o w a n i a  b y ł y  

zróżnicowane i uzależnione m.in. od 
czasu trwania zadania publicznego oraz 

Organizacja Nazwa zadania 
Dotacja z 
Gminy 
w % 

Udział 
organizacji – 

w % 
Stowarzyszenie 

Kultury 
Fizycznej na 
Rzecz Dzieci 
MARZENIA 

Promowanie postaw trzeźwościowych i prozdrowotnych podczas 
wypoczynku dzieci i młodzieży w Holandii wraz z nauką 
angielskiego 

39% 61% 

KS Granica 
Miłoszów 

Utrzymanie działalności klubu, szkolenie dzieci i młodzieży we wsi 
Miłoszów 

50% 50% 

LKS Świecie 
Propagowanie sportu na terenie sołectwa Świecie w dyscyplinie piłka 
nożna 

54% 46% 

LUKS „Kwisa” 
Popularyzacja zdrowego stylu życia wśród mieszkańców gminy 
Leśna poprzez upowszechnianie kajakarstwa górskiego i kajak – polo 

81% 19% 

MGKS 
Włókniarz 

Popularyzacja sportu w środowisko lokalnym w dyscyplinie piłka 
nożna 

92% 8% 

LKS FATMA 
Promowanie kultury fizycznej i sportu jako zdrowego stylu życia 
wśród mieszkańców Pobiednej w dyscyplinie piłka nożna 

97% 3% 

 

W dniach 5-6 maja 2012 r. na boisku zakończyła klasyfikację generalną 
do kajak polo (stary basen w Leśnej) Pucharu Polski 2011.  Natomiast 
przy ul. Polnej odbędzie się 1 edycja drużyna juniorów wygrała Puchar 
Międzynarodowego Pucharu Polski i Kwisy w Leśnej w swojej kategorii 
równocześnie III Międzynarodowy wiekowej.
Puchar Kwisy w Kajak Polo. Druga edycja Pucharu Polski odbędzie 
W turnieju wezmą udział najlepsze się w Choszcznie w lipcu, a trzecia, 
drużyny seniorów z kraju (prawo startu finałowa - w Warszawie, w sierpniu.
ma najlepsza szóstka z sezonu 2011): W trakcie turnieju w Leśnej odbędzie się 
MOSW Choszczno, Set Kaniów, SITK szkolenie wolontariuszy i sędziów (50 
Warszawa, KTW Kalisz, LUKS Kwisa osób), którzy będą pomagali przy 
Leśna. Swój udział potwierdziły Mistrzostwach Świata na poznańskiej 
również drużyny z zagranicy: seniorzy z Malcie 6-9 września 2012 roku. 
Moskwy, Czesi z Pragi, Młodzieżowa Mistrzostwa świata w Poznaniu będą 
Reprezentacja Rosji U-21, włoska największą dotychczas imprezą kajak 
drużyna sponsorowana przez polskiego polo w Polsce. 
producenta sprzętu "TEDI Sport”, 

Młodzi zawodnicy z Leśnej mają szansę 
niemiecka drużyna z Monachium, 

na  udz ia ł  w  tych  na jba rdz ie j  
kobiety z Moskwy.

prestiżowych zawodach na świecie. Już 
W turnieju zagra 16 drużyn. W ciągu 2 28-29 kwietnia w Kaniowie na Śląsku 
dni zmagań rozegranych zostanie 40 wyłoniona zostanie szeroka kadra 
meczów. W sobotę 5 maja 2012 zostaną w eliminacjach do Reprezentacji Polski.
rozegrane mecze eliminacyjne w 

Serdecznie prosimy kibiców z Leśnej 
grupach, a w niedzielę 6 maja - mecze 

o przybycie i  doping.  Emocje 
półfinałowe i finały.

gwarantowane.
 W ubiegłym roku nasza drużyna 

Trener LUKS Kwisa Leśna
seniorów w turnieju leśniańskim zajęła 

Jacek Sztuba4. miejsce.  Na tym samym miejscu 

Zamiast torów ścieżka
rowerowa?

Gmina daje „wędkę”

Międzynarodowe imprezy
kajakowe w Leśnej

Wsparcie finansowe sportu
i innych zadań w 2011 roku

Tabela przedstawia procentowy udział otrzymanej w formie wsparcia dotacji na realizację
poszczególnych zadań.
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Kilka słów o budżecie gminy

Rozpoczęły się remonty
dróg gminnych

Nowe przepisy
chronią zwierzęta

Oświata
- wspólne szukanie rozwiązań

Budżet gminy to nic innego jak zestawienie i jeżeli nie zostaną wydane zgodnie
dochodów i wydatków. Wszystkim z przeznaczeniem, gmina musi je zwrócić 
mieszkańcom społeczności gminnej do budżetu państwa. Tak więc wpływy, 
z pewnością zależy na tym, aby ich gmina którymi realnie może dysponować gmina 
prężnie się rozwijała, by była atrakcyjna stanowią 48% jej rocznego budżetu. 
dla osób przyjezdnych i pozostawiała w ich Nie jest to wiele biorąc pod uwagę potrzeby 
pamięci same pozytywne wrażenia. Leśnej i wszystkich sołectw. Udział 
Chcemy być dumni z miejsca, w którym naszych pieniędzy w dochodach gminy 
mieszkamy i się z nim utożsamiamy. mówi nam też o tym, że nasza gmina nie 
Skąd zatem gmina ma środki pozwalające należy do zamożnych, że potrzebujemy 
na realizację swoich zamierzeń? Gdyby pomocyz zewnątrz. 
zapytać o to przeciętnego mieszkańca, Obowiązują również pewne reguły 
usłyszelibyśmy odpowiedź, że z podatków określające sposób wydawania pieniędzy. 
- właśnie od mieszkańców i od firm tutaj Aby to zrozumieć należy spojrzeć na 
działających, bo „każdy płaci podatki”. wpływy, biorąc pod uwagę ich charakter. 
- Jest to prawda, mówi Małgorzata Patrząc z takiej strony wpływy podzielimy 
Uhornicka, zastępca Skarbnika Gminy, na majątkowe, czyli pochodzące ze 
ale gdyby gmina miała do dyspozycji tylko sprzedaży np. mieszkań, budynków, 
te pieniądze, niewiele by zdziałała, bowiem gruntów, dotacji na inwestycje i bieżące, 
wpłaty wnoszone do kasy gminnej czyli pozostałe wpływy. Radni uchwalając 
w postaci podatków, opłat, z tytułu zakupu budżet muszą pamiętać, że wpływów 
mieszkań i gruntów stanowią jedynie 25% majątkowych nie mogą przeznaczyć na 
dochodów gminy, w tym: podatek od bieżące utrzymanie gminy (np. utrzymanie 
nieruchomości – 16%, podatek rolny – czystości, oświetlenie, remonty).
2,5%, podatek leśny – 0,1%, podatek od Tak więc biorąc pod uwagę z jednej strony 
środków transportu – 0,4%, inne podatki – ograniczenia wynikające z przepisów 
1%. prawa, a z drugiej potrzeby społeczności 
Od kogo więc gmina dostaje pozostałe gminnej i samej gminy, trudny do 
pieniądze (75%)? Najogólniej rzecz „zgryzienia orzech” mają radni dzieląc 
ujmując z budżetu państwa w postaci pieniądze.
do tac j i  (29%) ,  subwencj i ,  czy l i  Dla porównania wpływy z podatku rolnego 
nieodpłatnej i bezzwrotnej pomocy w tym roku są planowane w wysokości 763 
finansowej (35%), udziału w podatkach tys. zł, a tylko dwa zadania zaplanowane do 
dochodowych od osób fizycznych wykonania na terenie wsi będą kosztowały 
i prawnych (11%). 600  tys .  z ł . -  p rzebudowa drogi
Środki uzyskane z dotacji i subwencji w Wolimierzu – 300 tys. zł i przebudowa 
o ś w i a t o w e j  s ą  p i e n i ę d z m i  ujęcia wody w Pobiednej – 300 tys. zł.
„naznaczonymi”, to znaczy, że mogą być Wydatki gminy, to osobny temat, o którym 
wydane tylko na te działania, na które będziemy pisać w następnych numerach 
zostały przekazane. Ich wydatkowanie jest naszej gazety.
kontrolowane przez organy nadrzędne

Od 1 stycznia b.r. obowiązuje znowelizo- zwierzętami do dwóch lat ograniczenia lub 
wana ustawa o ochronie zwierząt. Ustawa  pozbawienia wolności (przed nowelizacją 
wprowadza istotne zmiany, o których każdy był to rok), a za znęcanie się ze szczególnym 
z nas wiedzieć powinien. O złym trakto- okrucieństwem do trzech lat (poprzednio - 
waniu zwierząt czytamy, słyszymy dwa lata).  Osoba skazana za popełnienie 
i oglądamy wszędzie i niemal każdego dnia. tych czynów może także stracić prawo do 
Takim czynom sprzyja przekonanie posiadania zwierząt na okres od roku do 10 
o bezkarności. Nowe prawo ma to zmienić, lat, ponadto Sąd może orzec nawiązkę
ma przede wszystkim chronić zwierzęta w wysokości od 500 zł do 100 tys. zł. na cel 
i poprawić ich los, ale także nakłada surowe związany z ochroną zwierząt (maksymalna 
kary i sankcje na osoby znęcające się nad dopuszczona nawiązka przed nowelizacją 
zwierzętami. W myśl przepisów nowej wynosiła 2,5 tys. zł).
ustawy zakazane jest: Pozostaje mieć tylko nadzieję, że dzięki 
ź tzw. kopiowanie, czyli przycinanie nowej ustawie los zwierząt rzeczywiście się 

psom ogonów i uszu dla celów estety- poprawi, bo pamiętajmy, że: „Zwierzę, jako 
cznych, istota żyjąca, zdolna do odczuwania 

ź odstrzał przez myśliwych błąkających cierpienia, nie jest rzeczą. Człowiek jest mu 
się bez opieki psów i kotów, winien poszanowanie, ochronę i opiekę.” 

ź sprzedaż i nabywanie zwierząt domo- (art. 1 ust. 1 w/w ustawy).
wych na targowiskach i giełdach (psy PRZY TEJ OKAZJI PRZYPOMI-
i koty mogą być sprzedawane i nabyw- NAMY, że zgodnie z obowiązującymi 
ane tylko w zarejestrowanych hodow- przepisami prawa miejscowego (art. 38 
lach), ust.1 Uchwały Nr XI/46/03 Rady Miejskiej 

ź rozmnażanie psów i kotów w celach Gminy Leśna z dnia 25 czerwca 2003 r.
handlowych (za wyjątkiem zarejest- w sprawie uchwalenia Regulaminu 
rowanych hodowli), utrzymania czystości i porządku na terenie 

ź puszczanie psów bez możliwości ich Miasta i Gminy Leśna) posiadacz psa 
kontroli i bez oznakowania umożli- zobowiązany jest do jego rejestracji
wiającego identyfikację właściciela lub w Urzędzie Miejskim w Leśnej.
opiekuna,

W przypadku stwierdzenia niezarejest-ź trzymanie zwierząt na uwięzi dłużej niż 
rowanego psa Straż Miejska może nałożyć 12 godzin w ciągu doby, albo w sposób 
na jego właściciela grzywnę w wysokości powodujący cierpienie, uszkodzenie 
do 500 zł. Taka sama grzywna grozi ciała oraz niezapewniający możliwości 
właścicielowi psa lub kota w przypadku niezbędnego ruchu, długość uwięzi nie 
stwierdzenia braku okresowego szczepienia może być krótsza niż 3 metry.
ochronnego zwierząt oraz nieuprzątnięcia 

Przepisy znowelizowanej ustawy zwiększa- zanieczyszczeń po nich z miejsc dostępnych 
ją również kary za znęcanie się nad publicznie.

Problemy związane z niedofinansowaniem informacyjne o aktualnej sytuacji oraz 
oświaty w całym kraju znane są chyba materiały pokazujące przykłady tzw. 
każdemu. Wiele szkół jest przez to dobrych praktyk. 
likwidowanych, nawet w najbliższej Przeprowadzone konsultacje uświadomiły
okolicy.  Burmistrz Leśnej wspólnie z Radą z jednej strony wagę problemu, a z drugiej – 
Miejską postawili na szeroki dialog dostarczyły niezbędnej wiedzy i zachęciły 
społeczny w tych, tak ważnych sprawach. wiele osób do poszukiwania rozwiązań. 
W ostatnim czasie odbyło się wiele spotkań Pojawiły się już pierwsze symptomy zmian. 
roboczych dotyczących wypracowania Stowarzyszenie „Niwa” ze Stankowic, 
przyszłościowej koncepcji funkcjonowania Rada Pedagogiczna i Rada Rodziców 
szkół przy założeniu, że muszą być złożyli deklarację założenia publicznej 
zapewnione  wszys tk ie  us t awowe  szkoły „stowarzyszeniowej” od dnia 
obowiązki  zapewnienia  dz iec iom 01.09.2013r. tj. od początku roku szkolnego 
kształcenia, wychowania i opieki w 2013/2014.
odpowiednich warunkach, ale jednocześnie 

Na potwierdzenie  swojej  decyzj i  n a l e ż y  b r a ć  p o d  u w a g ę  k o s z t y  
stowarzyszenie NIWA złożyło już pisemną f u n k c j o n o w a n i a  s z k ó ł ,  d a n e  
d e k l a r a c j ę  p r z e j ę c i a  s z k o ł yd e m o g r a f i c z n e ,  p r o g n o z y  m i k r o
w Stankowicach.i makrospołeczne oraz doświadczenia 

innych podmiotów w pokonywaniu - To odważny krok i wyraz konstruktywnej 
problemów tzw. „małych szkół”. determinacji środowiska w utrzymaniu 

szkoły. Wypada tylko życzyć powodzenia – W  s p o t k a n i a c h  u c z e s t n i c z y l i  
mówi Renata Brodowicz, Kierownik przedstawiciele szkół, rad pedagogicznych, 
Referatu Edukacji, Kultury i Promocji stowarzyszeń działających oraz rad 
Urzędu Miejskiego w Leśnej.rodziców. Wszyscy otrzymali materiały 

Rozpoczęły się remonty dróg w Gminie Leśna. Bezlitosna zima obniża stan techniczny 
naszych dróg szutrowych. W pierwszej kolejności będą remontowane drogi  znajdujące się 
w najgorszym stanie technicznym. Wykonano naprawę pierwszych dróg dojazdowych - do 
posesji 110 i 17 w miejscowości Miłoszów. Pozostałe drogi kwalifikowane przy udziale 
Radnych Rady Miejskiej w Leśnej oraz Sołtysów będą sukcesywnie naprawiane 
materiałem bazaltowym.

Potrzeby w tym zakresie są 
nadal ogromne, mimo ponad 
1 0 0  n a p r a w i o n y c h  
odcinków dróg gminnych, 
mostków i przepustów
w ubiegłym roku. 

S k r o m n e  ś r o d k i  n i e  
pozwalają na budowanie 
trwałych nawierzchni, ale w 
w i e l u  p r z y p a d k a c h  
mieszkańcy są zadowoleni, 
j e ś l i  t y l k o  d r o g a  
nieremontowana od wielu 
lat, staje się po prostu 
przejezdna. 



str. 6
16 kwietnia 2012

nr 4 (5)

Urząd Miejski w Leśnej informuje, że tematu. Obecnie stawka czynszu 
2od 1 lipca 2012 r. planowane są kontrole dzierżawnego za zajęcie 1m  gruntu 

ogrodów działkowych, znajdujących wynosi 0,20 zł. rocznie, to nie jest 
się na gruntach stanowiących własność wygórowana kwota. Trzeba mieć 
Gminy Leśna. Przedmiotowe kontrole świadomość, że w przypadku, gdy 
będą miały na celu ustalenie osób, które kontrola wykaże, że dana osoba 
nie posiadają umów zawartych bezumownie korzysta z gruntu gminnego 
z Urzędem Miejskim w Leśnej. zostanie naliczona opłata, nawet do 10 lat 

wstecz, a to już będzie znaczące W związku z powyższym apelujemy do 
obciążenie finansowe - mówi Sebastian mieszkańców miasta i gminy Leśna, 
Fronc, kierownik Referatu Gospodarki k t ó r z y  b e z u m o w n i e  k o r z y s t a j ą  
N i e r u c h o m o ś c i a m i ,  R o l n i c t w a  z nieruchomości gminnych o zgłaszanie 
i Ochrony Środowiska UM.się do Urzędu Miejskiego w Leśnej w celu 

złożenia wniosków o wydzierżawienie Wnioski o dzierżawę można składać 
terenu. w Sekretariacie Urzędu Miejskiego 

w Leśnej przy ul. Rynek 19.- Prosimy o poważne potraktowanie 

Podczas ostatniej sesji Rady Miejskiej i Ochrony Środowiska UM w Leśnej. 
radny Przemysław Szostek złożył Po transakcji okazało się, że front działki 
zapytanie w sprawie stanu prawnego wkracza znacznie w pas przebiegającego 
działki niezabudowanej znajdującej się obok chodnika, czyli część chodnika stała 
naprzeciw domu kultury, graniczącej się własnością osoby prywatnej.
z ulicą Świerczewskiego, na której W tej sytuacji, we wrześniu 2007 r. doszło 
o b e c n i e  s t o j ą  m . i n .  t a b l i c e  do zamiany działek: Gmina oddała część 
informacyjne. W ostatnim czasie wielu działki znajdującej się właśnie przed 

2mieszkańców zwracało się do radnego domem kultury o powierzchni 39 m , 
z  zapytan iem w te j  sprawie .  a w zamian odzyskała sprzedaną działkę 

2Mieszkańcy proponowali nawet o powierzchni 32 m . 
wykorzystanie tego terenu np. na Do kolejnej transakcji doszło we wrześniu 
parking. 2010r. Właśnie wtedy Gmina sprzedała 
Po rozpoznaniu sprawy okazało się, że właścicielowi w trybie bezprzetargowym 

2 część tej działki nie jest już własnością sąsiednią działkę o pow. 40 m i dzięki 
Gminy. Historia zbycia, jeszcze temu ogólna powierzchnia nabytej 

2.w poprzedniej kadencji, tej działki przez nieruchomości powiększyła się do 79 m   
Gminę, przedstawia się następująco. Nie ma więc możliwości budowy 
Najpierw, w 2006 r. Gmina w drodze parkingu, ponieważ teren należy do 
przetargu ustnego sprzedała działkę inwestora prywatnego, który ma prawo do 

2 o powierzchni 32 m położoną obok swobodnego nim dysponowania. Na tym 
budynku, w którym mieści się sklep rybny etapie gmina nie ma możliwości zmiany 
- wyjaśnia Sebastian Fronc, kierownik decyzji dotyczących tej nieruchomości, 
R e f e r a t u  G o s p o d a r k i  podjętych przez poprzednie władze 
N i e r u c h o m o ś c i a m i ,  R o l n i c t w a  samorządowe.

Biały Orlik, to nowy obiekt o dwóch Mając  na  względzie  optymalne 
funkcjach – w okresie zimowym wykorzystanie obiektu, zdecydowano się 
lodowisko, a pozostałym czasie kort do na opcję pozwalajacą na korzystanie z 
t e n i s a  z i e m n e g o .   L o d o w i s k o  niego przez okrągły rok, w przeciwnym 
o wymiarach 20 x 30 m, otoczone razie przez wiekszą część roku byłby 
bandami, jest w stanie pomieścić ok. 100- niewykorzystywany, co nie jest  
120 osób, a zamontowane nad nim ekonomicznie uzasadnione. W sezonie 
o ś w i e t l e n i e  b ę d z i e  u m o ż i w i a ć  letnim na obiekcie będzie można 
korzystanie z niego w godzinach doskonalić swoje umiejętności w zakresie 
wieczornych. Miejsca do zimowej t en i sa  z i emnego  na  spec j a ln i e  
zabawy nie powinno zatem zabraknąć. przygotowanej do tego celu sztucznej 
Zaletą sztucznych lodowisk jest to, iż trawie. Ponieważ leśniańskie lodowisko 
dzięki  zas tosowaniu  e lementów jest częścią ministerialnego programu 
chłodzących, są one dość odporne na budowy lodowisk „Biały Orlik”, Gmina 
warunki pogodowe.  Mogą  one uzyskała dofinansowanie w kwocie około 
funkcjonować nawet do temperatury ok. 300 tys. zł.
+10° C.

Zasadniczym zmianom ulegnie sposób nastąpi zwiększenie odbioru odpadów, 
odbierania i  zagospodarowania które trafią do miejsc przystosowanych 
odpadów komunalnych od właścicieli do ich odbioru. Wśród zebranych 
nieruchomości.  o d p a d ó w  b ę d ą  r ó w n i e ż  t e  

posegregowane, które będą miały Mieszkańcy nie będą samodzielnie 
wpływ na wysokość opłaty ponoszonej podpisywać umów z przedsiębiorcami 
przez mieszkańca, dlatego segregacja na odbiór odpadów, zadanie to 
odpadów będzie się opłacała. ustawodawca powierzył Gminie, która 

w drodze przetargu wybierze firmy Szczegółowe informacje na temat 
odbierające odpady i odpowiadające za nowelizacji ustawy o utrzymaniu 
ich zagospodarowanie. czystości i porządku w gminach 

z n a j d u j ą  s i ę  n a  s t r o n i e  Opłata pobierana od mieszkańców w 
M i n i s t e r s t w a  Ś r o d o w i s k a  z a m i a n  z a  o d b i ó r  o d p a d ó w  
w w w. m o s . g o v. p l / k o m u n a l n e ,  komunalnych będzie przeznaczona na 
a w Urzędzie Miejskim informacji pokrycie kosztów odbioru, transportu, 
udz ie la  Magda lena  Pomyka ła ,  umieszczenia w miejscach do tego 
P o d i n s p e k t o r  d s .  g o s p o d a r k i  wyznaczonych wraz z obsługą całego 
k o m u n a l n e j  i  p l a n o w a n i a  nowego systemu. 
przestrzennego, pokój nr 9, tel. 75 724 Nowy system gospodarki odpadami 
20 56.obejmie wszystkich mieszkańców. 

Dzięki przyjęciu takich rozwiązań 

Informacja dla mieszkańców
- odpady

Biały Orlik

Jeśli bez umowy korzystasz
z działki gminnej…

Działka przed domem kultury
sprzedana ponad 4 lata temu
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uznane za zasadne i są realizowane, bądź oczekują - Plany Komisji Infrastruktury Budżetowej
na realizację. Dodam, że aktywnie współdziała też w 2012 roku?
ze mną radny powiatowy - pan Taupieko z Leśnej. - Analiza funkcjonowania Straży Miejskiej 
Zgłosiłam wniosek o wykonanie barierki (miesiąc I )
zabezpieczającej mostek w Wolimierzu na drodze Wybrana na radną z Okręgu Wyborczego - Warunki funkcjonowania SP i Przedszkola
powiatowej i jego oznakowanie, i dzięki radnemu Nr 10, obejmującego miejscowości  Pobiedna w Pobiednej (II)
mam odpowiedź z Powiatowego Zarządu Dróg, że i Wolimierz.  Radną w gminie Leśna jest po raz - Analiza sprawozdania OKiS-u z działalności
zadanie będzie wykonane wiosną br. Na komisji drugi, była też radną powiatu lubańskiego w 2011r. (III)
też poruszałam wiele spraw, nie sposób je I kadencji. - Analiza sprawozdania MGOPS z działalności
wszystkie wymienić, ale ze sposobu ich Wiek- 60 lat, mężatka od prawie 39 lat. Mąż w 2011r. (IV)
rozwiązania jestem usatysfakcjonowana.Kazimierz.  Mają dwoje dzieci: córkę Adrianę - - Planowana organizacja dowozu uczniów do 
- Co w Pani okręgu będzie robione w 2012 mieszka w Morągu oraz syna Sławomira- szkół (V)
roku?mieszka w Henrykowie Lubańskim. - Analiza informacji o realizacji projektu „Leśna 
- W Pobiednej w 2012 roku będą realizowane Mają też dwie wnuczki– Weronikę (lat 9) Szkoła Integracji” (VIII)
następujące zadania: i Roksanę (lat 15) oraz wnuka Adriana (lat 17). - Spotkanie z przedstawicielami Gminnej Rady 
1. przebudowa ujęcia wody podziemnej (wartość Mieszkają w Wolimierzu od 5 lat (wcześniej 34 Pożytku Publicznego (IX)
300 000 zł);lata w Pobiednej). - Analiza informacji o stanie realizacji zadań 
2. wykonanie nowej sieci wodociągowej naRadna pracuje w następujących komisjach oświatowych w 2012 roku (X)
ul. Polnej (100 mb sieci) - wartość 60 000 zł;Rady Miejskiej: jako przewodnicząca Komisji - Sposób i efektywność wykorzystania świetlic 

Infrastruktury Budżetowej oraz jako członek 3. uzupełnienie nawierzchni przy zejściu z rynku wiejskich, sal sołeckich, WDK i remiz OSP (XI).
Komisji Wsi i Rolnictwa. na Plac Wolności (wartość 22 000 zł);   Ponadto na posiedzeniach komisji są 
Dieta: 894 zł. 4. uzupełnienie punktu oświetleniowego na analizowane i opiniowane projekty uchwał.

ul. Krótkiej. - Jakie, Pani zdaniem, są  sprawy najważniejsze 
Natomiast w Wolimierzu będzie przebudowa Redakcja: - Jaki był powód wyboru akurat dla całej Gminy?
drogi - II etap tzw. obwodnicy (wartość 300 000 zł) tych  komisji? - Najważniejsze sprawy dla Gminy mają odbicie
oraz nowość w naszej gminie - zostanie Radna: - Urodziłam się w Wolimierzu, w rodzinie w programie wyborczym, o którym już 
postawiona w centrum Wolimierza lampa robotniczo-chłopskiej. Tutaj spędziłam swoje naszej gminy. Wspieram aktywnie i nadal będę wspominałam. Naszą - wszystkich radnych - 
hybrydowa (wartość 18 000 zł). Mieszkańcy obu dzieciństwo i młodość. Kolejne długie lata wspierała inicjatywy organizowania imprez wspólną troską jest stworzenie właściwych 
miejscowości powinni być zadowoleni, że tyle mieszkałam w Pobiednej. Znam wszystkich masowych na wsiach dla całych rodzin, promować warunków do rozwoju naszej gminy. Nadal 
zadań i inwestycji o dużej wartości zostało mieszkańców obu miejscowości. Jak tylko artystów i kreatorów kultury oraz wydarzenia konieczne jest prowadzenie działań związanych
przyjętych do budżetu i będzie zrealizowanych.potrafiłam najlepiej, zawsze starałam się nieść im kulturalne, a także zabiegać, aby dzieci i młodzież z pozyskiwaniem funduszy unijnych, co umożliwi 
- A w kolejnych latach?pomoc w rozwiązywaniu różnych problemów miały warunki do kulturalnego spędzania czasu realizację wielu inwestycji. Niezbędne są dalsze 

życiowych. Ponieważ Komisja Wsi i Rolnictwa - Nie jest problemem jak podzielić środki, ale wolnego. W tym zakresie współpraca moja dz i a ł an i a  w  k i e runku  poprawy  s i ec i  
zajmuje się przede wszystkim rozwojem podejmować takie działania, aby tych środków z sołtysami naszych wsi- Panią Anną Hałas wodociągowej, kanalizacyjnej oraz stanu dróg 
infrastruktury wiejskiej i poprawą jakości życia było jak najwięcej. Ważne jest nie tylko (z Pobiednej) i Panem Adamem Ferencem gminnych. Chcielibyśmy pozyskać inwestorów, 
mieszkańców wsi, a ja reprezentuję okręg wiejski - pozyskiwanie pieniędzy ze źródeł zewnętrznych, (z Wolimierza) układa się bardzo pomyślnie. którzy zagwarantowaliby pracę naszym 
zdecydowałam się pracować właśnie w tej ale także racjonalne gospodarowanie środkami W Wolimierzu udało nam się wspólnie z Radą mieszkańcom. Marzy mi się gmina czysta, 
komisji. własnymi i obniżanie kosztów tam, gdzie to Sołecką zorganizować po raz pierwszy od bezpieczna, w której nie tylko radni, ale też 

możliwe. Jest jeszcze wiele do zrobienia.Do zakresu działań Komisji Infrastruktury kilkudziesięciu lat udaną imprezę dla wszystkich mieszkańcy współpracują ze sobą. Bo tylko zgoda 
W Pobiednej dużym problemem jest brak Budżetowej należą natomiast sprawy dotyczące mieszkańców pt „I Piknik Wolimierski”. Będzie to buduje.
kanalizacji, ścieki odprowadzane są do rzeki. Stan zdrowia, opieki społecznej, kultury i sportu, impreza cykliczna. Potrzeby na wsi są duże, ale - Czym zawodowo zajmuje się Pani radna?
wielu dróg jest nadal niezadowalający. Moimoświaty oraz przestrzegania  porządku dzięki funduszowi sołeckiemu zostanie zakupiony - Ukończyłam studia magisterskie z pedagogiki 
i mieszkańców Wolimierza marzeniem jest publicznego i ochrony p.poż. Problemy te tzw. ”zestaw rekreacyjny”, który zastąpi brak resocjalizacyjnej na Uniwersytecie Wrocławskim. 
posiadanie świetlicy wiejskiej. Zdajemy sobie interesują w zasadzie wszystkich radnych. Mój świetlicy. W ten sposób chcemy zintegrować Pracowałam prawie 40 lat z młodzieżą - w tym 
sprawę, że bez środków z zewnątrz tego zadania wybór jest właściwie kontynuacją pracy w tych nasze społeczeństwo i zaktywizować do działania ponad 35 lat z tzw. młodzieżą trudną. Praca dawała 
sama gmina przynajmniej w najbliższym czasie komisjach – wcześniej w naszej gminie, później na rzecz wsi. Czynione są też kroki w kierunku mi wiele satysfakcji. Do chwili obecnej mam 
nie udźwignie. Doposażenia wymaga też w Radzie Powiatu Lubańskiego. urządzenia placu zabaw dla dzieci. W Pobiednej dobry kontakt ze swoimi byłymi wychowankami. 
powstający od podstaw plac zabaw w Wolimierzu.- Proszę podać główne punkty Pani programu sytuacja jest lepsza - na rzecz integracji Przez prawie 25 lat byłam społecznym kuratorem 
- Czy  Pobiedna doczeka się, Pani zdaniem, wyborczego. mieszkańców działa aktywnie wiele jednostek- sądowym dla dorosłych i kilka kadencji 
rozwiązania swoich największych bolączek? szkoła, przedszkole, rada sołecka, OSP, LZS -  Radną zostałam z Komitetu Wyborczego ławnikiem Sądu Rejonowego w Lubaniu.
Jakie są te najważniejsze?„FATMA” i oczywiście bliski mi szczególnie J. Surowca „Jakość i postęp”. Jak wszyscy Z każdego zadania wywiązywałam się sumiennie. 

zespół ludowy „Łużyczanki”. - Największe bolączki Pobiednej? Jest ich wiele. kandydaci z tego Komitetu w pełni akceptowałam Moja aktywność społeczna została wielokrotnie 
Po pierwsze obawa przed likwidacją szkoły.(i nadal akceptuję) program wyborczy i priorytety - Jakie są szanse na realizację pozostałych doceniona. Najbardziej cenny jest przyznany mi
W całej Polsce z tym problemem borykają się kadencji Burmistrza - Jana Surowca. W tym zadań? w 2009 roku tytuł „Najaktywniejszy lider 
wszystkie samorządy. Spowodowane to jest m.in. programie zadbaliśmy o ujęcie wszystkich -Realizacja wniosków, zadań i zamierzeń zależy pracujący na rzecz społeczności wiejskiej woj. 
niżem demograficznym. Takie decyzje są trudne, najważniejszych i najistotniejszych problemów w większości od środków finansowych, jakie dolnośląskiego”.
ale w wielu przypadkach konieczne. Nasz dotyczących gminy i lokalnych społeczności. posiada gmina. Dlatego też radni dzielą te środki W tej chwili jestem już tylko emerytką, ale 
samorząd takiej decyzji nie podjął. Wszystkie  - Co z tego już zostało zrobione? w miarę sprawiedliwie, aby w każdej aktywną społecznie (nie mam czasu na nudę). 
szkoły w gminie będą funkcjonować, ale miejscowości wykonane zostały te zadania, które Okręg wyborczy nr 10, obejmujący miejscowości Mimo licznych obowiązków domowych, dużo 
niezbędne są przynajmniej teraz różne działania na zebraniach wiejskich są zgłaszane przez Wolimierz i Pobiedną ma w Radzie dwie czasu poświęcam pracy społecznej. Zawsze służę 
oszczędnościowe. Kolejny z dużych problemów mieszkańców jako priorytetowe. Potrzeb do reprezentantki. Oprócz mnie radną z tego okręgu radą i pomocą tym, którzy do mnie o pomoc się 
dotykających mieszkańców Pobiednej zniknie już zaspokojenia jest jednak znacznie więcej, niż jest moja koleżanka Grażyna Paczkowska. Ma zwracają. Od 8 lat jestem przewodniczącą KGW
w tym roku po realizacji zadań związanychpozwala na to budżet. Mam jednak nadzieję, że również spore doświadczenie w pracy w Pobiednej i od 5 lat kierownikiem zespołu 
z wykonaniem sieci wodociągowej i przebudową dzięki Panu Burmistrzowi i pracownikom urzędu, samorządowej (jest radną trzecią kadencję). ludowego „Łużyczanki”. W tych grupach 
ujęcia wody. Pozostanie jeszcze sprawa którzy pozyskują duże środki unijne oraz z innych Bardzo dobrze układa nam się współpraca. współpracuję ze wspaniałymi osobami z wielu 
kanalizacji.źródeł zewnętrznych - uda się jeszcze wiele rzeczy Wspólnie omawiamy problemy dotyczące obu miejscowości (Pobiedna, Wolimierz, Świecie, 

zrobić dla poprawy jakości życia mieszkańców miejscowości. Realizacja natomiast zadań Giebułtów, Świeradów-Zdrój [Czerniawa], 
gminy. Jest jeszcze wiele do zrobienia, ale mamy i wniosków to zasługa nie tylko nasza, ale przede Oleszna Podgórska). Na te osoby zawsze mogę 
naprawdę dobrego gospodarza i wierzę, że jeszcze wszystkim Burmistrza, pracowników wszystkich liczyć. Potrafią wszystko - to wspaniałe 
dużo zadań zostanie wykonanych. Ponadto wydziałów i oczywiście wszystkich radnych. rękodzielniczki, śpiewaczki, kucharki, a koledzy 
rzetelna i systematyczna praca całej Rady zawsze Każdy z nas radnych działając w pojedynkę z kapeli są nie do zastąpienia. Razem aktywnie 
przynosi efekty.niewiele może zrobić. Dodam, że w minionym uczestniczymyw życiu kulturalnym wsi w całej 

roku w każdym z zadań, które zostały wykonane - Jakie sprawy swoich wyborców poruszała gminie i poza nią. Pracujemy społecznie 
na terenie Pobiednej i Wolimierza jak: naprawa Pani na sesjach, na komisjach Rady? Z jakim i utrzymujemy się z naszych dobrowolnych 
ulicy Rynek, odbudowa nawierzchni ul. skutkiem? składek. Wspomaga nas obecnie jedynie Rada 
Podgórnej, remont przepustów, czyszczenie - Sprawy swoich wyborców poruszam nie tylko na Sołecka z Pobiednej (bardzo dziękujemy). 
rowów, zakup kamienia i naprawa dróg gminnych, komisjach i sesjach. Nieraz niezbędne jest Prowadzę też Klub Edukacyjny 4 H (w ostatnim 
jest także cząstka naszego udziału. Niezależnie od działanie bezpośrednie, bez czekania na konkursie na ekologiczną ozdobę choinkową Klub 
tego, poruszamy wszyscy też sprawy o znaczeniu posiedzenia. A takie też były - począwszy od zajął I miejsce we Wrocławiu). Poza tym lubię 
strategicznym, których nie da się z oczywistych np. zgłoszenia potrzeby wykoszenia poboczy na przebywać wśród ludzi, lubię pracę w ogrodzie 
względów załatwić w jednym roku, jak: drogach gminnych w Wolimierzu. Efekt? oraz spacery z psami. Zawsze staram się znaleźć 
kanalizacja i wodociągowanie gminy oraz Następnego dnia pobocze wykoszono. Podobnie czas dla rodziny i przyjaciół.
ochrona środowiska. jest z wnioskami kierowanymi przez nasz urząd - Dziękuję za rozmowę.
Bardzo zależy mi na integracji mieszkańców np. do Powiatowego Zarządu Dróg. Wnioski są Rozmawiał: (ms)

TER ESA K ĘSK A
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W Szkole Podstawowej w Smolniku Męczywór, doradca metodyczny 
odbył się 14 marca 2012 roku z Powiatowego Centrum Edukacyjnego 
Powiatowy Konkurs Ortograficzny w Lubaniu.
pn. Moja pasja, moje hobby”. Organ iza to r,  SP w Smoln iku ,  

przygotował dla dzieci i ich opiekunów 
poczęstunek (kanapki i pączki), a na 
koniec obdarował publikacjami 
książkowymi o naszym regionie 
autorstwa Stanisława Leszczyńskiego 
oraz przekazanymi przez Urząd Miejski 
w Leśnej.  Opiekunkami konkursu 
z ramienia smolnickiej szkoły były: 
Małgorzata Kuźmicz-Kuźmińska oraz 
Maria Załęczna. 
Wyniki poznaliśmy po sprawdzeniu 
prac przez PCE. I miejsce zajęła Natalia W ramach tego etapu 19 dzieci ze szkół 
Gul z Gminnej Szkoły Podstawowej podstawowych ze Świeradowa-Zdroju, 
w Siekierczynie, II miejsce – Kamil Lubania, Olszyny, Biedrzychowic, 
Kwapiszewski ze Szkoły Podstawowej Pisarzowic, Stankowic i Smolnika 
w Stankowicach, a III miejsce – Mateusz pisało dyktando. Odczytywała  je Alina 
Bałaban – Szkoła Podstawowa 

Dnia 21 marca 2012 uczniowie Szkoły przekonać s ię ,  w jaki  sposób 
Podstawowej w Stankowicach pozyskujemy energię z odnawialnego 
uczestniczyli w rajdzie pieszym do źródła - wody. Uświadomiona została 
elektrowni wodnej w Złotnikach, dzieciom konieczność ochrony 
zorganizowanym z okazji Pierwszego środowiska naturalnego.
Dnia Wiosny. Wycieczka do elektrowni była 
W czasie wycieczki dzieci podziwiały kontynuacją prowadzonych przez 
piękno naszych okolic oraz zwiedziły s z k o ł ę  d z i a ł a ń  e d u k a c y j n o -
e lek t rownię .  Pozna ły  h i s to r i ę  wychowawczych realizowanych 
elektrowni, a także warunki pracy w ramach współpracy z firmą TAURON 
i bezpieczeństwa, obejrzały znajdujące Ekoenergia. 
się tam urządzenia. Miały okazję 

Było gwarnie, kolorowo, wesoło. Okrążony został także Rynek. 
Młodzież szkolna wyległa 21 marca Tradycji stało się więc zadość. Nastąpiło 
2012 roku na ulice Leśnej, skandując oficjalne powitanie wiosny. Nad 
„Zima precz!” Przemarsz barwnego b e z p i e c z e ń s t w e m  u c z e s t n i k ó w  
korowodu  odbył się ze Szkoły przemarszu czuwała Policja i Straż 
Podstawowej w Smolniku m.in. ulicami Miejska.
Sienkiewicza, Kościuszki, Szkolną. 

Powiatowy konkurs ortograficzny

Rajd do elektrowniWitali wiosnę….



1 kwietnia 2012 w Radiu Wrocław Ś l ą s k a .  N a  s c e n i e  S a l i  oryginalne sposoby połączenia elementów 
odbyła się wspaniała impreza z okazji K o n c e r t o w e j  p r z y  u l .  góralskiego folku z cechami muzyki pop, 
25. edycji programu „Lista Przebojów Karkonoskiej we Wrocławiu od rock’n’rolla i jazzu bardzo rozgrzały 
Ludowych”.  Wśród laureatów, którzy rana występowali laureaci tego publiczność i rzesze fanów. Gwiazdy 
w tym dniu wystąpili, były nasze programu. Do godziny 14 wieczoru po występie z przyjemnością 
zespoły: Smolniczanie i Łużyczanki. wystąpiło 10 zespołów ludowych rozdawały autografy.

z woj. dolnośląskiego, wśród 
„Lista Przebojów Ludowych” to 

których byli min. Smolniczanie, 
niedzielny program Radia Wrocław 

J e l e n i o g ó r z a n i e ,  
prowadzony  przez  Małgorzatę  

Pierstniczanie, Bolkowianie.
Majeran- Kokott, w całości poświęcony 
bogatej kulturze ludowej Dolnego Natomiast laureaci „Listy 

Przebojów Ludowych”, 
k t ó r z y  z d o b y l i  
n a j w i ę k s z ą  l i c z b ę  

miejscu (11 382 głosy), po zespole oddanych głosów, mieli zaszczyt 
„Lasowanie” z Pieńska (ponad 12 000 wystąpić dwa razy -  dla 
głosów). Wystąpił jeszcze zespół publiczności zwiedzającej Radio 
„ J a r z ę b i n a ”  z  Z a w i d o w a  o r a z  (od godz. 14.30) oraz na 
„Kostrzanie” z Kostrzy. Atmosferakoncercie galowym (od godz. 
w czasie imprezy była wspaniała. Były 19.00), przed występem zespołu 
gromkie brawa, wspólne zdjęcia, Golec uOrkiestra. 
rozmowy,  wymiana  wizy tówek .  

W tej grupie  znalazł się zespół Gospodarze przyjęl i  nas bardzo 
„Łużyczanki” z Pobiednej, który serdecznie.
pod względem liczby zdobytych 

Po tych występach sceną i widownią głosów znajduje się na drugim 
zawojowali Golec uOrkiestra. Ich 
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Po raz piąty na terenie naszego miasta W sobotę (24 marca) do uczestników i Daniel Fecko (Klub Boberki – 
i jego okolic odbyły się popularne marsze imprezy dołączyły również młodsze dzieci Pilchowice)
na orientację „W poszukiwaniu wiosny”. (klasa III). W tym dniu dla wszystkich 2. Krzysztof Kuzia, Roman Kaszewski (SP 
Podobnie jak w ubiegłych latach imprezę przewidziano dwa etapy. Pierwszy z nich Smolnik)
zorganizowali przedstawiciele Oddziału polegał na dotarciu do sztolni po 3. Gabriel Wróbel, Dominika Moczydlak 
PTTK „Ziemi Lwóweckiej” ze Lwówka wcześniejszym potwierdzeniu ośmiu (40 Drużyna Harcerska ‘Włóczykije’ 
Śląskiego, Urząd Miejski w Leśnej oraz punktów kontrolnych w terenie na podstawie Mściszów)
Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II specjalnie wyciętego z pełnej mapy 

Z okazji skromnego jubileuszu imprezy na w Leśnej. Patronat honorowy sprawował ‘korytarza’. Przy sztolniach odbył się krótki 
terenie naszego miasta, Zarząd Oddziału Burmistrz Leśnej. odpoczynek, po czym poszczególne grupy 
PTTK Lwówek Śląski przyznał Dyplomy wyruszały na najtrudniejszy etap, którego Kierownikiem zawodów była Katarzyna 
Honorowe za pomoc i współpracępunkty kontrolne rozmieszczone byłyWaniczek (SP Smolnik), natomiast budową 
w organizacji marszów: Katarzynie w pobliskim lesie. t r a s ,  p r z e b i e g i e m  r y w a l i z a c j i
Waniczek (kierownik imprezy – SP 

i sędziowaniem zajął się niezawodny W tegorocznej edycji imprezy udział wzięło Smolnik), Mirosławowi Słodzińskiemu 
Przodownik Imprez na Orientację, Paweł ponad stu uczestników. Najliczniej (Urząd Miejski w Leśnej) oraz dyrektorowi 
Idzik (PTTK Lwówek Śląski). reprezentowani byli gospodarze – uczniowie Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II

SP Smolnik. Oprócz nich w marszach Bazą imprezy była Szkoła Podstawowa im. w Smolniku, Edwardowi Smuszowi.   (kj)
uczestniczyli turyści i harcerze z Mściszowa, Jana Pawła II w Smolniku. Właśnie tam 
Pi lchowic ,  Gimnazjum w Leśnej ,  
Gimnazjum nr 3 w Lubaniu oraz turyści 
indywidualni. Marszom towarzyszyła 
piękna, ciepła, słoneczna pogoda. Nie zaczęli gromadzić się wieczorem 23 marca 
b rakowało  doda tkowych  a t rakc j i :  ( p i ą t e k )  u c z e s t n i c y  m a r s z u .  P o  
p i e c z o n y c h  k i e ł b a s e k ,  s ł o d k i e g o  przygotowaniu noclegu w warunkach 
poczęstunku czy pamiątkowego znaczka turystycznych (hala sportowa, własny 
rajdowego.śpiwór i karimata), odbyło się otwarcie 
Wyniki marszów na orientację:zawodów oraz odprawa techniczna do etapu 

nocnego. Po niej uczestnicy marszu Grupa młodsza:
sukcesywnie wyruszali na trasę marszu 1. Kamil Heller, Franciszek Fedorowicz
nocnego mając do dyspozycji mapę, kartę i Daniel Senkowski (klasa III – SP 
startową i konieczne latarki. Na trasie, jak Smolnik)
zawsze, czekały niespodzianki w postaci 2. Alicja Smentek, Daria Ziółkowska 
fałszywych punktów kontrolnych, dlatego (klasa III – SP Smolnik)
debiutanci lub niepewni swego, często 

3. Liwia Bielecka, Maja Strzeszkowska
łączyli się w większe grupy. Po powrocie i Maciej Witków (klasa III – SP 
z trasy, uczestnicy imprezy wymieniali Smolnik)
uwagi dotyczące zakończonego etapu, by

Grupa starsza:w końcu udać się na ( nie ukrywajmy, krótszy 
1. Zuzanna Huryn, Agata Warteckaniż zwykle) nocleg.

VI OGÓLNOPOLSKIE MARSZE NA ORIENTACJĘ „W POSZUKIWANIU WIOSNY”

 „ŁUŻYCZANKI” Z POBIEDNEJ NA KONCERCIE RAZEM Z „GOLEC uORKIESTRA”
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Marta Misiewicz jest od kilku L e ś n a ” ,   w s p ó ł f i n a n s o w a n e g o
tygodni kierownikiem Miejsko- w ramach Europejskiego Funduszu 
G m i n n e g o  O ś r o d k a  P o m o c y  Społecznego. Staramy się po raz 
Społecznej w Leśnej. Zapytaliśmy, kolejny pozyskać żywność z Polskiego 
jakie widzi najważniejsze zadania Komitetu Pomocy Społecznej. Chcemy 
przed tą placówką. również kontynuować współpracę

z  ins ty tucjami  i  organizacjami  - Pomoc społeczna ma na celu 
działającymi na terenie Miasta i Gminy wspieranie osób i rodzin – powiedziała 
Leśna, w celu rozszerzenia naszej M. Misiewicz.  - MGOPS koordynuje
oferty i zwiększeniu skuteczności i inicjuje działalność ukierunkowaną 
oferowanej pomocy.na poprawę warunków życia lokalnej 

społeczności, dąży do łagodzenia Jak się dowiedzieliśmy w 2011 r. 
skutków ubóstwa i  problemów Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 
s p o ł e c z n y c h .  W i e l e  d z i a ł a ń  Społecznej w Leśnej wydatkował 
podejmowanych do tej pory przez kwotę 7 335 630,44 zł. Ogółem na 
ośrodek  będzie kontynuowanych, zasiłki wydatkowano kwotę 3 946 
gdyż dają  pozytywne rezultaty. 136,85 zł, na świadczenia rodzinne  
Właśnie rozpoczęły się terapie - 2 997 665,10 zł, na  świadczenia 
psychologiczne dla beneficjentów alimentacyjne - 703 910,42 zł.  
projektu unijnego „Więcej z siebie dla W 2011 r. ośrodek  udzielił wsparcia 
innych-inicjatywa na rzecz integracji 465 rodzinom,  co oznacza pomoc dla  
społeczno-zawodowej osób gminy 1177 osób.

W związku z wyrokiem Trybunału nieruchomości zabudowane są na cele 
Konstytucyjnego z dnia 26 stycznia 2010 r. mieszkaniowe lub zabudowane garażami
zostały wprowadzone zmiany do ustawy o a także nieruchomości rolne, którzy prawo 
przekształceniu prawa użytkowania użytkowania wieczystego uzyskali przed 
wieczystego w prawo własności w zakresie dniem 5 grudnia 1990 r. oraz ich następcom 
udzielania bonifikat.  Zgodnie ze prawnym.
znowelizowaną ustawą o wysokości Jednocześnie informujemy, iż wymienione 
bonifikat, przyznawanych w stosunku do w uchwale bonifikaty będą obowiązywały 
nieruchomości stanowiących własność do 31 grudnia 2013 r. Należy jednak 
jednostek samorządu terytorialnego, p a m i ę t a ć ,  ż e  d e c y d u j ą c  s i ę  n a  
decyduje rada gminy. przekształcenie prawa użytkowania 
W konsekwencji również Rada Miejska wieczystego w prawo własności,
w Leśnej w styczniu podjęła stosowną z wykorzystaniem bonifikaty, nie można 
uchwałę, która uprawnia do otrzymania sprzedać nieruchomości przed upływem
bonifikaty w następujących wysokościach: 5 lat od przekształcenia, ponieważ 

wówczas organ, który decyzję wydał, - 90% dla osób fizycznych, których 
może zażądać zwrotu kwoty stanowiącej nieruchomość zabudowana jest na cele 
równowartość udzielonej bonifikaty,mieszkaniowe oraz których dochód 
z uwzględnieniem jej waloryzacji. Zakaz miesięczny na jednego członka rodziny nie 
nie dotyczy sprzedaży nieruchomości przekracza przeciętnego miesięcznego 
osobom bliskim – rodzicom, dzieciom, wynagrodzenia w gospodarce narodowej 
rodzeństwu itp. za ostatnie półrocze roku poprzedzającego 

rok, w którym wystąpiono z żądaniem Więcej informacji na wyżej wymieniony 
przekształcenia prawa użytkowania temat udzielają pracownicy Referatu 
wieczystego w prawo własności  G o s p o d a r k i  N i e r u c h o m o ś c i a m i ,  
nieruchomości ogłoszonego przez Prezesa Rolnictwa i Ochrony Środowiska ul. 
Głównego Urzędu Statystycznego; Świerczewskiego 11b, I piętro, pokój nr 11 

lub telefonicznie pod nr 75 72 11 466.- 50%dla osób fizycznych, których 

- Cały czas poszukujemy możliwości obejmie głównie odmulanie rowów, 
pozyskiwania dodatkowych środków oczyszczanie przepustów, naprawę budowli 
finansowych z rożnych źródeł na realizację na rowach, wykaszanie porostów, 
ustawowych zadań. W tym miesiącu p l a n t o w a n i e  s k a r p  i  z i e m i
złożyliśmy wniosek o przyznanie pomocy z odmulenia. Po konsultacjach z sołtysami
finansowej, w formie dotacji celowej, i w wyniku przeprowadzonych oględzin do 
z budżetu Województwa Dolnośląskiego na wniosku wytypowano następujące rowy:
bieżące utrzymanie urządzeń melioracji 

ź w Pobiednej działka nr 37 na długości 
wodnych szczegółowych będących 180 mb,
własnością gminy” – informuje Jan 

ź w Złotym Potoku działka nr 20 na Surowiec, Burmistrz Leśnej.
długości 24 mb,

Zakres finansowy planowanych zadań 
ź w Smolniku, działki nr 73, 198 i 229 na wynosi łącznie 37.500,00 zł, z czego 30.000 

długości odpowiednio 230 mb, 20 mb i 6 zł to kwota dofinansowania, a 7.500 zł to 
mb,wkład własny gminy. Jest to maksymalna 

kwota dofinansowania, o jaką można się ź w Szyszkowej działka nr 129 na 
ubiegać, zgodnie z zasadami udzielania długości 100 mb,
i rozliczania pomocy finansowej z budżetu 

ź w Miłoszowie działka nr 99/2 na Województwa Dolnośląskiego. 
długości 200 mb.

Zakres rzeczowy planowanych prac 

Szansa pozyskania pieniędzy
na czyszczenie rowów

Kierunki działania MGOPS
Sklep Wędkarsko-Zoologiczny „WIGA” Miejscem tych zawodów będzie Zalew 
w Leśnej zaprasza w niedzielę 20 maja Leśniański, zbiórka przy „Rybaczówce”. 
2012 roku na otwarte towarzyskie zawody Z a p i s y  p r z y j m o w a n e  s ą  w e  
spinningowe (z brzegu lub łodzi), „na wspomnianym sk lep ie  p rzy  u l .  
żywej rybie” w kategorii senior. Sienkiewicza – do 12 maja br. 
Obowiązywać będzie  regulamin Szczegółowe informacje uzyskać można  
amatorskiego połowu ryb PZW. telefonicznie: 508 123 785.
Przewidziane są atrakcyjne nagrody.

70 osób z terenu miasta i gminy Leśna Miejskiego w Leśnej, w wyznaczonym 
zostało wpisanych na listę do kwalifikacji terminie stawiły się 62 osoby. Po 
wojskowej. Dotyczyła ona mężczyzn przejśc iu  wymaganej  procedury  
z rocznika 1993.  W dniach 21-22 lutego otrzymały one kategorie zdrowia oraz 
br. zostali oni wezwani do Starostwa książeczki wojskowe. Osoby, które nie 
Powiatowego w Lubaniu. Jak nas stawiły się przebywają za granicą. Był to 
poinformowała Zofia Witek z Referatu pierwszy i zarazem ostatni tzw. pobór
USC i Spraw Obywatelskich  Urzędu w tym roku. 

W maju 2012 r. Straż Miejska rozpocznie gospodarka ściekowa oraz obowiązek 
kontrolę sanitarno – porządkową rejestracji psów w UM w Leśnej. 
miejscowości Grabiszyce . W jej trakcie  
będzie sprawdzać wywiązywanie się Dla zapominalskich jest to ostatnia chwila 
mieszkańców z obowiązku posiadania na zlikwidowanie niedociągnięć w tym 
umów na wywóz nieczystości jak zakresie, co pozwoli im uniknąć 
i posiadanie pojemników do ich konsekwencj i  w przypadku ich  
gromadzenia. Nadzorowana będzie także stwierdzenia.

Korzystne bonifikaty dla
użytkowników wieczystych

Straż Miejska zapowiada kontrole

Kwalifikacje wojskowe

Zawody wędkarskie
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W dniu 25 kwietnia 2012r. Gmina Leśna Miejsca zbiórki zostały uzgodnione 
organizuje zbiórkę zużytego sprzętu z sołtysami. Liczba miejsc składowania 
elektrycznego i elektronicznego sprzętu nie może być większa, gdyż jest to 
w następujących punktach: warunek nieponoszenia kosztów 

utylizacji. 1) Dla miejscowości: Grabiszyce Dolne, 
Grabiszyce Średnie, Grabiszyce Górne – Akcja jest bezpłatna dla mieszkańców 
punkt zbiórki w Grabiszycach Górnych i dla Gminy!!!
parking poniżej kościoła od strony 
świetlicy,

2) Dla miejscowości: Wolimierz, 
Pobiedna – punkt zbiórki w Pobiednej na 
działce udostępnionej przez Pana 
Łozińskiego (były PGR), 

3) Dla miejscowości: Złoty Potok, 
Z a c i s z e ,  Z ł o t n i k i  L u b a ń s k i e ,  
Bartoszówka, Stankowice punkt zbiórki 
w Złotnikach Lubańskich w centrum 
przy tzw. „oponach”,

4) Dla miejscowości: Kościelniki O  w s z y s t k i c h  p o d e j m o w a n y c h  
Średnie, Kościelniki Górne, Szyszkowa działaniach Sołtysi poszczególnych wsi 
punkt zbiórki w Szyszkowej na działce będą informowani na bieżąco. Zebrany 
zlokalizowanej przy wjeździe na boisko, sprzęt elektryczny i elektroniczny 

zostanie zagospodarowany zgodnie 5) Dla miejscowości: Smolnik, Miłoszów, 
z obowiązującymi przepisami ustawy Świecie, Leśna punkt zbiórki w Leśnej na 
o odpadach oraz ustawy o zużytym placu za „Dolwisem”. 
sprzęcie elektrycznym elektronicznym Odbiór zużytego sprzętu z wyżej 
tzn. poddany recyclingowi w specjalnie wskazanych punktów nastąpi w dniu 
do tego przystosowanych zakładach 26.04.2012r. przez firmę Terra Recycling 
i wtórnie wykorzystane – informuje S.A. 
Magdalena Pomykała, podinspektor 

Elekt rośmiec i  to  zużyty  sprzę t  d s .  g o s p o d a r k i  k o m u n a l n e j  
elektryczny i elektroniczny. Są nimi m.in. i planowania przestrzennego UM 
nieużywane, przestarzałe lub zepsute (pokój nr 9, tel. 75 724 20 56).
pralki, lodówki, komputery, telefony, 

Zachęcamy mieszkańców Gminy Leśna świetlówki i żarówki energooszczędne, 
do udziału w akcji także z uwagi na jej sprzęt audio - wideo, żelazka, wiertarki 
ekologiczny charakter.i inne podobne sprzęty.

Nieużytkowany most gminny na Potoku Stan poszycia mostu jest zły, a Gmina nie 
Miłoszowskim przestał pełnić swoją rolę ma możliwości inwestowania w „cudzy” 

m a j ą t e k .  K i e r u j ą c  s i ę  j e d n a k  już wiele lat temu. Nie spełniał warunków 
k o n i e c z n o ś c i ą  z a p e w n i e n i a  technicznych i niemożliwy był transport 
bezpieczeństwa i możliwości korzystania po nim z fabryki ROY, która w tamtych 
z tego mostu zlecona została doraźna latach była dobrze działającą firmą 
naprawa jego nawierzchni.w Miłoszowie. Ówczesny właściciel 

fabryk i  p rzys tąp i ł  do  budowy,  Niezależnie od powyższych działań 
w odległości zaledwie kilku metrów od wykonane zostało orzeczenie o stanie 
dotychczasowego, nowego mostu technicznym „starego” mostu gminnego 
o znacznie większej nośności. W tym celu wraz z analizą możliwości wznowienie 
Gmina użyczyła inwestorowi teren po nim ruchu pojazdów.  Okazało się, że 
gminny (przyczółki) na okres trzech lat. najtańszy wariant wykonania remontu 
Jednak most nie został dokończony, tego mostu  i  przywrócenia  do 

używalności, to koszt kilkuset tysięcy zł. działalność firmy ROY zakończyła się, 
Jest to ogromna kwota przekraczająca termin użyczenia gruntu również, 
możliwości gminy.a zmiany własnościowe majątku fabryki 

nie pozwalają jednoznacznie określić Nadal będą czynione starania, aby 
osób odpowiedzialnych obecnie za znaleźć jakieś rozsądne dla mieszkańców 
„nowy” most. rozwiązanie.

L i s t a  o s ó b  o c z e k u j ą c y c h  n a  wykraczają w sposób rażący i uporczywy 
mieszkanie komunalne jest bardzo przeciwko porządkowi domowemu 
długa. Są na niej np. rodziny czyniąc uciążliwym korzystanie z innych 
wie lodz ie tne ,  samotne  matki ,  lokali poprzez np. głośne awantury, 
wychowankowie z domu dziecka, nocne libacje… 
osoby bezdomne. Wiele z nich długo P o d s t a w o w y m  o b o w i ą z k i e m  
czeka na wolne lokum. wynikającym z umowy najmu jest 
Ważne jest więc takie dysponowanie płacenie czynszu w ustalonej wysokości. 
komunalnymi zasobami mieszkalnymi, Czynsz powinien być płacony z góry do 
by trafiały one do najbardziej  10-go każdego miesiąca. Najemca może 
potrzebujących. Niestety, zdarza się, że być pozbawiony prawa najmu jeżeli 
osoba zamieszkująca lokal komunalny zalega z zapłatą czynszu lub innych opłat 
bezmyślnie go niszczy, nie mieszka za używanie lokalu (np. woda, ścieki). 
w nim, czy też zalega z opłatami. Wystarczy brak wpłat za trzy 
Mieszkania komunalne wynajmowane miesiące, aby można było podjąć 
są na podstawie umowy najmu, którą c z y n n o ś c i  z m i e r z a j ą c e  d o  
zgodnie z obowiązującym prawem wypowiedzenia umowy. Pierwszym 
można wypowiedzieć. Niekiedy jest to krokiem będzie wezwanie do zapłaty 
niezbędny krok. Mieszkanie może zostać zaległych i bieżących należności oraz 
wówczas przydzielone osobie, która w y z n a c z e n i e  d o d a t k o w e g o  
bardziej odpowiedzialnie podejdzie do miesięcznego terminu na ich uiszczenie. 
ciążących na najemcy obowiązków.  N a s t ę p n i e  m o ż n a  s k u t e c z n i e  

wypowiedzieć umowę najmu. W tym Wypowiedzenie powinno być, pod 
przypadku wynajmujący skieruje też do rygorem nieważności, dokonane na 
sądu wniosek o nakaz zapłaty zaległej piśmie oraz określać przyczynę 
kwoty wraz z odsetkami i innymi wypowiedzenia.  Wypowiedzenie 
kosztami, a po jakimś czasie do drzwi umowy najmu jest równoznaczne 
mieszkania zapuka komornik, co narazi z pozbawieniem najemcy prawa do 
dłużnika na dodatkowe koszty.zajmowanego lokalu, a stąd już tylko 

k r o k  d o  e k s m i s j i .  Z g o d n i e  Ważną przyczyną rozwiązania umowy 
z obowiązującym prawem umowę jest podnajęcie lokalu (także jego części) 
można wypowiedzieć tylko ze ściśle lub oddanie do bezpłatnego używania 
określonych przyczyn. Jakie to są bez zgody właściciela. Jest to dla 
przyczyny? wynajmującego sygnał, że lokal stał się 

zbędny i można go przydzielić innej - Umowę najmu można wypowiedzieć 
osobie będącej na liście mieszkaniowej. osobie, która pomimo pisemnego 

upomnienia nadal używa lokalu Z  m o ż l i w o ś c i ą  o t r z y m a n i a  
w sposób sprzeczny z umową lub wypowiedzenia może się liczyć także 
niezgodnie z przeznaczeniem oraz najemca, który nie zamieszkuje w lokalu 
zaniedbuje obowiązki wynikające przez okres dłuższy niż 12 miesięcy. 
z przepisów prawa lub umowy – mówi W tym przypadku nie działa na jego 
Agata Powierza z Przedsiębiorstwa korzyść fakt, że nie poinformował o 
Miejskiego „Synergia” Sp. z o.o. - miejscu pobytu. Wynajmujący wyśle 
Dotyczy to przede wszystkim najemców, wypowiedzenie pod ostatni znany adres 
którzy dopuszczają do powstawania listem poleconym, za potwierdzeniem 
szkód przez zaniedbanie lub ingerencję odbioru, a jeżeli nie zostanie on odebrany 
osób trzecich oraz sami niszczą przez adresata, uznaje się go za 
pomieszczenia i urządzenia zarówno doręczony.
w lokalu jak i w częściach budynku Z rozwiązaniem umowy najmu spotka 
p r z e z n a c z o n y c h  d o  w s p ó l n e g o  się najemca także w przypadku, gdy 
korzystania przez wszystkich lokatorów. okaże się, że posiada tytuł prawny do 
Zgodnie z prawem najemca ma innego lokalu mieszkalnego położonego 
obowiązek utrzymywać lokal oraz w tej samej miejscowości i może on 
pomieszczenia, do używania których jest używać tego lokalu. Może to być 
uprawniony, we właściwym stanie zarówno mieszkanie własnościowe jak 
technicznym i higieniczno-sanitarnym. i spółdzielcze, a także zajmowane na 
Niedopuszczalne jest celowe niszczenie podstawie umowy najmu lub użyczenia. 
m.in. tynków, podłóg, schodów, pieców Biorąc pod uwagę powyższe kwestie, 
grzewczych, wybijanie szyb czy konieczne jest bieżące weryfikowanie 
wyrywanie instalacji elektrycznych. istniejącego stanu i zapewnianie 
Prawo przewiduje również możliwość mieszkań tym, którzy naprawdę go 
pozbawiania prawa najmu osób, które potrzebują.

Jak można stracić
mieszkanie komunalne…

Zbiórka sprzętu
w całej gminie

Problem dwóch mostów
w Miłoszowie
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Zapraszamy naszych Czytelników do podzielenia się z nami sugestiami, 
uwagami, opiniami dotyczącymi herbu Leśnej. 

Nie wszyscy wiedzą, że w używanym przez długi czas herbie miasta widniał 
półkolisty księżyc z sześcioramienną gwiazdą na niebieskim tle. W polskiej 
heraldyce godło takie ma nazwę Leliwa. W takiej postaci leśniański herb po raz 
pierwszy pojawił się w dokumencie z 13 marca 1574r. wystawionym cechowi 
szewców przez Henryka von Doebschitza.

Godło miasta stanowi do dziś zagadkę dla 
naukowców. Podobnym herbem chwaliło się 
kilka rodów łużyckich, jednak żaden z nich nie 
władał Leśną. Istnieje teoria, że wizerunek 
godła powstał dzięki przekształceniu herbu 
r o d z i n y  v o n  E r x l e b e n ,  w ł a ś c i c i e l i  
średniowiecznych miast. W ich herbie 
występowała połowa koła wozu. Obręcz koła 
von Exlebenów przerobiono na półksiężyc, 
a z piasty wykształciła się gwiazda, Leśna 
używała tego herbu już w pierwszej połowie 
XV w.

Co ciekawsze, nie przetrwał on w tej postaci do dziś. W okresie 
międzywojennym i III Rzeszy używano trochę innego wizerunku tegoż herbu. 
Na zachowanych pocztówkach i dokumentach widnieje jego wersja 
z blankami nad tarczą herbową.  Poniżej prezentujemy taki herb na zachowanej 
kopercie urzędowej Burmistrza Leśnej z okresu międzywojennego.

Po II wojnie światowej władze komunistyczne 

usuwały przez dziesięciolecia ślady obecności 

niemieckiej i innych nacji  na tych terenach, 

wszak były to tak zwane Ziemie Odzyskane, 

staropolskie, piastowskie.  Stąd zapewne Leśna 

uzyskała nowy herb, obowiązujący do dziś. 

Nasz obecny herb to błękitna tarcza herbowa 

posiadająca odwrócony złoty półksiężyc i złotą 

gwiazdę o sześciu ramionach. Nad tarczą 

herbową mieści się czerwona corona muralis 

posiadająca trzy blanki.

Który herb bardziej do nas przemawia? Czy trzymać się tradycji, czy też 
obecnego wizerunku? Zmieniać herb, czy pozostawić obecny?

Chętnie wysłuchamy Państwa opinii w tych kwestiach. Można pisać do nas 
na adres redakcji lub na adres e-mail: rzecznik@lesna.pl. 

Co sądzimy o herbie Leśnej?

Wizerunek XV-wiecznego
herbu Leśnej

16.03.2012 r. w miejscowości Miłoszów 22.03.2012 r. w wyniku zgłoszenia 
SM podczas  pat rolu  zat rzymała  z Komisariatu Policji  w Leśnej 
mieszkańca tejże miejscowości, który dotyczącego błądzącej w okolicach rzeki 
kierował rowerem w stanie nietrzeźwym. starszej kobiety w m. Smolnik, SM 
Badanie wykazało zawartość 1,69 mg /cm³ podjęła działania w wyniku, których 
alkoholu w wydychanym powietrzu. W/w ustalono personalia kobiety (mieszkanki 
przekazano policji, która przejęła Leśnej).  Odwieziono ją do miejsca 
prowadzenie dalszych czynności. zamieszkania.

5.03.2012 r. podczas patrolu terenu miasta 9.03.2012 r. podczas patrolu terenu 
Leśna SM podjęła interwencję w stosunku stadionu w Leśnej SM ujęła dwoje 
do dwóch mężczyzn (mieszkańców uczniów Gimnazjum na paleniu papierów. 
Leśnej), będących pod wpływem Przekazano ich pedagogowi szkolnemu.
alkoholu, którzy utrudniali wykonywanie 
czynności służbowych pracownikom W związku ze zgłoszeniem 5.03.2012 r. 
„Synergii”. Jednego z nich ukarano faktu porzucenia samochodu przed 
mandatem karnym, a wobec drugiego jest terenem szkoły w Grabiszycach podjęto 
prowadzone postępowanie pod kątem czynności wyjaśniające. Ustalono 
s k i e r o w a n i a  s p r a w y  n a  d r o g ę  właściciela samochodu i doprowadzono 
postępowania sądowego. do usunięcia w dniu następnym w/w 

pojazdu sprzed terenu szkoły.
24.03.2012 r., w wyniku zgłoszenia, SM 
podjęła interwencję w stosunku do 12.03.2012 r. podczas patrolu terenu 
mężczyzny leżącego na chodniku miasta Leśna  SM zatrzymała na 
na ul. Świerczewskiego. Po przybyciu na ul .  Świerczewskiego mężczyznę 
miejsce okazało się, że jest to mieszkaniec s p o ż y w a j ą c e g o  a l k o h o l .  B y ł  
Leśnej, który znajdował się pod wpływem mieszkańcem Olsztyna. Za powyższe 
alkoholu. W czynnościach brał udział wykroczenie został ukarany mandatem 
także funkcjonariusz policji. Mężczyzna karnym. Podobny los spotkał mieszkańca 
używał słów wulgarnych, stawiał też Leśnej, który postanowił „upiększyć” 
bierny opór w czasie interwencji. Został ul. Lubańską łupinkami po spożywanym 
doprowadzony do miejsca zamieszkania. przez siebie słoneczniku. Używał do tego 
Za powyższe wykroczenia został ukarany słów nieprzyzwoitych w czasie trwania 
mandatem karnym. interwencji.

Podjęto dwanaście interwencji w stosunku Obecnie jest prowadzona kontrola 
do kierujących pojazdami, z czego dwóch sanitarno-porządkowa miejscowości 
kierujących zostało ukaranych mandatami Kościelniki Średnie i Kościelniki Górne.  
karnymi, a w stosunku do pozostałych Skontrolowano dwadzieścia posesji, 
zastosowano pouczenia. Czterokrotnie wystawiono osiem poleceń dotyczących 
podejmowano interwencje związane uregulowania kwestii gospodarki 
z zasadami przestrzegania środków odpadami lub ściekowej oraz innych.
ostrożności przy trzymaniu zwierząt, 
w wyniku czego nałożono dwa mandaty Przyjęto od mieszkańców czterdzieści 
karne, a jedna sprawa zostanie skierowana sześć zgłoszeń dotyczących różnych 
na drogę postępowania sądowego. spraw porządkowych oraz innych 

zdarzeń, w wyniku, których podjęto 
W  w y n i k u  p o d j ę t y c h  d z i a ł a ń  działania lub przekazano informację do 
zlokalizowano osiem wysypisk śmieci. odpowiednich jednostek.
Nałożono dwa mandaty karne na 
sprawców, a w dwóch wypadkach są W marcu SM udzieliła wsparcia policji 
prowadzone czynności wyjaśniające. przy zabezpieczeniu miejsca 

potrącenia pieszego przez 
samochód oraz przemarszu 
dzieci ze Szkoły Podstawowej 
w  S m o l n i k u  
z okazji pierwszego dnia 
wiosny.

SM wspólnie z pracownikiem 
UM ds. kryzysowych i obrony 
cywilnej przeprowadziła 
akcję rozwieszania na terenie 
mias ta  i  gminy  Leśna  
ostrzeżeń o zakazie wypalania 
łąk i pastwisk.

Działania Straży Miejskiej
w marcu 2012

PANORAMA HISTORYCZNAPANORAMA HISTORYCZNA

Obecny herb Leśnej
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Jaką pozytywną energią dla człowieka jest uczestnikowi Kółka pragnę serdecznie 
jego pasja, mogli się Państwo przekonać podziękować za ogromne zaangażowanie 
17.03.2012 r. na Wernisażu Kółka w przygotowanie naszego "Przeglądu 
Fotograficznego w OKIS Leśna. fotografii zimowej".
Spotykamy się od niedawna, zaledwie od Okazaliście się wspaniałą, zgraną drużyną 
lutego 2012r. ludzi o dużej inwencji twórczej, kulturze 
Połączyła nas chęć zatrzymania w kadrze osobistej, pogodzie ducha, wzajemnej 
t e g o ,  c o  u l o t n e ,  p i ę k n e ,  n a s z a  tolerancji i pracowitości. Moje serce 
światłoczułość i dużo zapału by się radowała licznie zebrana w sobotnie 

południe publiczność, szczerze 
zainteresowana naszymi 
fotografiami. Zaszczyciła nas 
swoją obecnością delegacja 
Europe j sk iego  Cen t rum 
Informacyjno-Kulturalnego 
z Gryfowa z dyrektorką 
Marzeną Wojciechowską na 
czele, gryfowska malarka 
Joanna Małoszczyk oraz wielu 
innych jakże nam miłych gości. 
P r a g n ę  t u  r ó w n i e ż  
podziękować Pani Indze wspólnie doskonalić. Przedział wiekowy 

Sobuckiej, która wspomogła naszą grupy; od lat nastu do 50+! Uważam to za 
prezentację własnymi antyramami.  nasz atut, gdyż prezentujemy młodzieńcze 
Jesteśmy Kołkiem na dorobku i dopiero spojrzenie, wytrwałość w dążeniu do celu, 
gromadzimy niezbędne nam akcesoria.dystans do samych siebie, pogodę ducha, 
Czas wiosennych plenerów, majówek przed umiejętność cieszenia się chwilą, wszystko 
nami. Do zobaczenia na spotkaniach Kółka bezcenne w obecnym zagonionym życiu.
Fotograficznego, które odbywają się Jako instruktor tej wspaniałej grupy 
w każdą sobotę o godz. 11 w OKiS Leśna.f o t o g r a f ó w  a m a t o r ó w,  k a ż d e m u  

Konkur s  p l a s tyczny  p t .  "Kar tka  
wielkanocna" ogłoszony został we 
wszystkich szkołach  z terenu miasta 
i gminy Leśna. Termin dostarczania prac 
upłynął 20 marca 2012 r. Na konkurs 
dostarczono 143 prace.

27 marca komisja w składzie:

Joanna Pietras, Bożena Szurek, Agnieszka 
Szybko - po dokonaniu oceny prac (nie było 
to łatwe) przyznała upominki następującym 
osobom:

2. Anna Borysiewicz Rada Sołecka Złotniki  W kategorii klas 0-II
- klasa IV1. Anita Borucka  SP  Grabiszyce  - kasa I
3. Martyna Rajczakowska  SP Stankowice  - 2. Kasia Szczerepa  SP  Grabiszyce - klasa II
klasa III

3. Bartosz Sazoński  SP  Smolnik - klasa Ic
W kategorii klas V-VI

W kategorii klas III-IV
1. Patrycja Gazda   SP Smolnik  - klas VI

1. Przemysław Borucki   SP Grabiszyce - 
2. Julia Flaszyńska  pracownia plastyczna klasa IV
OKiS Leśna  - klasa VI

3. Kamil Jabłoński - SP Grabiszyce 
- kl. VI

W kategorii klas I-III gimnazjum

1. Justyna Rudnik  pracownia 
plastyczna OKiS Leśna  - klasa Ia

2. Paulina Stelzer  Gimnazjum 
w Leśnej  - klasa IIa

3. Aleksandra Łączna - klasa III

Wszystkie prace prezentują się 
p i ę k n i e  n a  w y s t a w i e  
pokonkursowej w holu domu 
kultury w Leśnej. Dziękujemy 
w s z y s t k i m  z a  u d z i a ł  
a nagrodzonym gratulujemy.

Bibliotek Publiczna w Leśnej zaprasza do Blixen K. - Pożegnanie z Afryką, 
korzystania z jej zbiorów, zarówno Wołoszański B. - Wojna, miłość, zdrada, 
w  s a m e j  L e ś n e j  j a k  i  f i l i a c h  Archer J. - Biegły)
w Kościelnikach i Pobiednej. - nowości książkowe - cykl M. Kalicińskiej 
Poniedziałek - 12.oo - 15.oo „Dom nad rozlewiskiem”, Ulatowska M. 

„Sosnowe dziedzictwo”, „Pensjonat Wtorek - 11.oo - 18.oo
Sosnówka”, Smith L.- „Pamiętniki Środa - 10.oo - 17.oo
wampirów”, Gonzalez  L. - „Matka Teresa Czwartek - 11.oo - 18.oo
z Kalkuty”, Balon M. - „Kardynał Stefan Piątek - NIECZYNNA
Wyszyński”

Sobota - 8.oo - 15.oo
- oraz wiele pięknych bajek dla dzieci.

Kontakt: tel. 75 72 11 332 e-mail: 
Filie biblioteczne:biblioteka.lesna@op.pl
Kościelniki Śr.: piątek- 9.oo – 16.30Czytelnikom polecamy i oferujemy:
Pobiedna, ul. Dworcowa 2:- korzystanie z czytelni internetowej 

wtorek - 9.oo - 16.30(darmowy internet do celów edukacyjnych)
piątek - 9.oo - 16.30- audiobooki z lekturami szkolnymi oraz 

beletrystyką (m.in. Smith W. - Zemsta Nilu, 

Konkurs plastyczny pt. ”ZAJĄC 
WIELKANOCNY”, organizowany 
przez Bibliotekę Publiczną w Leśnej, 
został rozstrzygnięty!
Laureatami zostali:
I miejsce - Angelika Szymkowiak – 
Pobiedna,
II miejsce - Dorotka i Justynka Witeckie - 
Leśna,
III miejsce – Izabela Murawska - 
Grabiszyce.
Zwycięzcy otrzymali  upominki,  
a pozostali uczestnicy dyplomy. Łącznie 
wpłynęło 13 prac. Wszystkim serdecznie 
gratulujemy.

Kolejny wernisaż za nami

Rozstrzygnięcia konkursu plastycznego
pt. "Kartka wielkanocna"

Zając Wielkanocny

Biblioteka Publiczna
w Leśnej zaprasza
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Zapraszamy wszystkich przedsiębiorców, gospodarstwa domowego na terenie miasta 
restauratorów, punkty usługowe oraz inne i gminy Leśna, dlatego warto zareklamować się 
instytucje i organizacje a także osoby fizyczne do wśród lokalnej społeczności.  
zamieszczania swoich ogłoszeń i reklam na W sprawie szczegółów prosimy o kontakt pod 
łamach naszego Czasopisma. numerem telefonu: 75/7211417 lub na adres 
Panorama Leśnej dociera niemal do każdego e-mail: redakcja@panoramalesnej.pl

Rabaty dla zlecających reklamę w miesięczniku
„PANORAMA LEŚNEJ”

Ř Reklama minimum ¼ strony na 3 kolejne wydania PL – 10% rabatu.
Ř Reklama minimum ¼ strony na 6 kolejnych wydań PL – 15% rabatu.
Ř Reklama minimum ¼ strony na 9 kolejnych wydań PL – 20% rabatu.
Ř Reklama minimum ¼ strony na 12 kolejnych wydań PL – 25% rabatu.

Rabaty udzielane są w sytuacji płatności z góry za cały uzgodniony okres oraz dostarczenia przez 
zleceniodawcę gotowej wersji reklamy. Reklama dotycząca innych formatów lub terminów – do 
uzgodnienia z Redakcją.

Szanowni Państwo!

Choroby układu krążenia są głównym problemem Każdy z naszych pacjentów zakwalifikowanych 
zdrowotnym mieszkańców miasta i gminy Leśna. do programu otrzyma imienne zaproszenie 
Są częstym powodem niezdolności do pracy, określające datę i godzinę badania.
obniżenia jakości życia i przedwczesnej śmierci. U każdej osoby uczestniczącej w programie 
Jednocześnie istnieją niezbite dowody na to, że zostanie określone indywidualne ryzyko 
wczesne rozpoznanie, zmiana stylu życia zagrożenia chorobami układu krążenia. W ramach 
i ewentualne leczenie może zwolnić tempo programu zostaną wykonane nieodpłatne 
rozwoju tych chorób lub skutecznie im zapobiec badania poziomu cholesterolu, triglicerydów 
a tym samym przedłużyć życie. i glukozy w surowicy krwi, pomiar ciśnienia krwi, 
W trosce o zdrowie swoich pacjentów Praktyka wzrostu i masy ciała. W oparciu o ich wyniki lekarz 
Lekarza Rodzinnego „MEDITON” s.c. Danuta dokona kwalifikacji do określonej grupy ryzyka 
Rozbicka, Janusz Kliszcz, z siedzibą w Leśnej przy wystąpienia choroby i określi sposób dalszej opieki 
ul. Baworowo 67, po raz kolejny rozpoczyna medycznej.
realizację Programu profilaktyki i wczesnego Prosimy pamiętać, że w przypadku chorób 
w y k r y w a n i a  c h o r ó b  u k ł a d u  k r ą ż e n i a  układu krążenia mają Państwo bardzo duży 
adresowanego do osób urodzonych w latach: wpływ na swoje zdrowie, a profilaktyka w tym 

1957, 1962, 1967, 1972, 1977. zakresie jest bardzo skuteczna.
Program finansowany jest  ze środków Kierownik „MEDITON” s.c.
Narodowego Funduszu Zdrowia. Janusz Kliszcz

Rusza Program Profilaktyki
Chorób Układu Krążenia

USŁUGI BHP, tj.
szkolenia, oceny, postępowania powypadkowe, redakcję 
dokumentów w zatrudnieniu, pomoc w wywiązaniu się 
z poleceń organów nadzoru nad warunkami pracy oraz 
wszechstronne doradztwo w dziedzinie BHP zapewnia Główny 
Specjalista ds. BHP inż. zarządzania bezpieczeństwem pracy 
Dariusz Rymaszewski.
Szybki dojazd do klienta (gratis). Możliwa stała współpraca. 
Tel. 509 012 841 (o każdej porze) lub 75 78 16 776

ZDU „SŁUŻBA BHP” Dariusz Rymaszewski ul. Cicha 3/2 
59-850 Świeradów Zdrój

www.rymaszewski-bhp.jgora.pl

Nie ufaj plotkom, że drogo. Sprawdź sam. Na pewno szybko,
sprawnie i profesjonalnie
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Od 14.03.2012r. do 1.04.2012 r. w Szkole Jak to się stało, że Leśniańska siatkówka Michalik, Karolina Borkowska, Weronika 
Podstawowej w Smolniku rozegrane usadowiła się na dobre w ścisłej dolnośląskiej Karło, Ewa Matela, Nikola Mazur, Natalia 
zostały Mistrzostwa Strefy Jeleniogórskiej czołówce? Sukces szkolnej siatkówki Stachyra, natomiast w kategorii klas IV 
Szkół Podstawowych dziewcząt i chłopców n a r o d z i ł  s i ę  p r z e d e  w s z y s t k i m  chłopców są to: Kuba Zimowicz, Bartek 
w mini piłce siatkowej na rok szkolny u podstaw.  Szkolenie młodzieży w szkołach Roskowiński, Kacper Zambrzycki, Oskar 
2011/2012. w tym przypadku zdaje egzamin i jest Nowak, Kacper Matkowski,  Radek 

kluczem do sukcesu i kto wie czy nie narodzin Derdacki. Życzymy im dużo zaangażowania Organizatorem mistrzostw był SZS przy 
nowych gwiazd w piłce siatkowej, – ale na to na treningach i realizacji swoich umiejętności MDK Lubań oraz Szkoła Podstawowa im 
m u s i m y  j e s z c z e  p o c z e k a ć .  na parkietach całego kraju – powodzenia!Jana Pawła II w Smolniku. W zawodach 
Z pewnością, w tak małym mieście jak Leśna, wzięli udział mistrzowie 7 powiatów strefy Opracował: Adam Durlak
jest to swego rodzaju ewenement i to jest jeleniogórskiej oraz wicemistrz powiatu 
dowód na to, że sukces w danej dyscyplinie Lubańsk iego ,  w  sumie  8  d rużyn .  
s p o r t o w e j  t r z e b a  b u d o w a ć  j u ż  Gospodarzem zawodów byli nauczyciele SP 
w szkole podstawowej. Ten wspaniały w Smolniku, a sędziowali młodzieżowi 
początek nadali nauczyciele SP w Smolniku - sędziowie z Gimnazjum w Leśnej.
Jarosław Zimowicz, Gabriel Piwko i Adam Szkolna siatkówka w SP w Smolniku 
Durlak, oraz pasjonat piłki siatkowej rodzic – niewątpliwie przeżywa ciągły renesans. Po 
Jacek Flaszyński. Dzięki tym osobom ubiegłorocznych bardzo dobrych wynikach, 
możemy poszczycić się tak wspaniałymi nastąpiła kolejna eksplozja sukcesów. Trzy 
wynikami sportowymi. mis t rzos twa s t re fy  je len iogórsk ie j  
Lecz główni bohaterzy tych sukcesów to w kategorii klas IV i VI i 2 trzecie miejsca 
uczniowie SP w Smolniku, są to: w kategorii mówią same za siebie. Dzięki tym sukcesom 
klas VI dziewcząt; Julia Flaszyńska, Oliwia nas i  mis t rzowie  w kwietn iu  będą  
Piekarz, Marcelina Stelzer, Weronika reprezentowali nasz region na Mistrzostwach 
Rutkowska, Oliwia Wojciechowska, Ola Dolnego Śląska – życzymy powodzenia i 
Bielecka, Anna Jaworowicz, Kamila poinformujemy o ich występach w kolejnym 
Sikorska, - klas IV dziewcząt; Zuzanna wydaniu gazety.

„Święto siatkówki w Smolniku”

KLASY 6 – „CZWÓRKI” KLASY 5 – „TRÓJKI” KLASY 4 – „DWÓJKI” 

 
1. SP SMOLNIK 
2. SP 1 LUBAŃ 
3. SP KAMIENNA GÓRA 
4. SP GRYFÓW ŚLASKI 
5. SP 4 BOLESŁAWIEC 
6. SP JANOWICE WIELKIE 
7. SP 11 JELENIA GÓRA 
8. SP 3 BOGATYNIA 

 

 
1. SP 1 LUBAŃ 
2. SP KAMIENNA GÓRA 
3. SP SMOLNIK 
4. SP GRYFÓW ŚLASKI 
5. SP 1 PIEŃSK 
6. SP 4 BOLESAWIEC 
7. SP 2 JELENIA GÓRA 
8. SP KOSTRZYCA 

 
1. SP SMOLNIK 
2. SP JANOWICE WIELKIE 
3. SP KRAŚNIK DOLNY 
4. SP KRZESZÓW 
5. SP WĘGLINIEC 
6. SP KAMIENNA GÓRA 
7. SP 2 LWÓWEK ŚLĄSKI 
8. SP 11 JELENIA GÓRA 

 

KLASY 6 – „CZWÓRKI” KLASY  5 – „TRÓJKI” KLASY 4 – „DWÓJKI” 

 
1. SP KAMIENNA GÓRA 
2. SP 4 BOLESŁAWIEC 
3. SP SMOLNIK 
4. SP 11 JELENIA GÓRA 
5. SP SZAROCIN 
6. SP 3 KOWARY 
7. SP 2 LWÓWEK ŚLĄSKI 
8. SP 3 BOGATYNIA 

 
1. SP KAMIENNA GÓRA 
2. SP WĘGLINIEC 
3. SP KRZESZÓW 
4. SP SMOLNIK 
5. SP KRAŚNIK DOLNY 
6. SP 6 JELENIA GÓRA 
7. SP JANOWICE WIELKIE 
8. SP 2 LWÓWEK ŚLĄSKI 

 
1. SP SMOLNIK 
2. SP 1 KAMIENNA GÓRA 
3. SP 2 BOLESŁAWIEC 
4. SP 8 JELENIA GÓRA 
5. SP WĘGLINIEC 
6. SP ŁOMNICA 
7. SP GIEBUŁTÓW 
8. SP KOŚCIELNIK 

 

25.03.2012 na stadionie miejskim lokalnych społeczności.
w Leśnej odbył się mecz piłki nożnej  Znakomite wieści  dla ś ledzących 
inaugurujący rundę wiosenną  2011/2012. p o c z y n a n i a  n a s z y c h  p i ł k a r z y  
Gospodarze - WŁÓKNIARZ Leśna -  w rozgrywkach A-klasy nadeszły po drugim 
podjęli drużynę gości SKALNIK Rębiszów. meczu. W drugim spotkaniu rozegranym 
Mecz zakończył się wygraną gospodarzy 1.04.2012 na stadionie liderującego 
4:1. Sulikowa, Włókniarz zremisował 2:2 
Drużynie gospodarzy kibicowali licznie i urwał bardzo cenne punkty Bazaltowi. 
zgromadzeni mieszkańcy naszego miasta, Leśniański zespół pokazał, że będzie się 
którzy przybyli na stadion całymi liczył w walce o końcowe najwyższe cele. 
rodzinami. Według informacji Zarządu Następne spotkanie odbyło się  w sobotę, 
Klubu, było około 300 osób. Klub może być 7.04.2012. Gościem była w Leśnej drużyna 
dumny z takiej publiki i zainteresowania CHMIELANKA Chmieleń. Niestety, 
kibiców rozgrywkami naszej drużyny, p r z e g r a l i ś m y  t e n  w a ż n y  
co wyróżnia Leśną wśród innych mecz 1:4.

WŁÓKNIARZ LEŚNA
- pierwsze mecze rundy wiosennej

OTO WYNIKI STREFY JELENIOGÓRSKIEJ
W MINI PIŁCE SIATKOWEJ:

DZIEWCZĘTA

CHŁOPCY

Miła informacja dotarła ostatnio do godnie reprezentowali swoje miasto. Ilość 
Burmistrza Leśnej Jana Surowca. Prezes reprezentantów uprawnia Pańskie miasto 
Stowarzyszenia „Bieg Piastów” Julian do wystawienia w 2013 roku 1 flagi oraz 1 
Gozdowski poinformował w specjalnym banneru dwustronnego lub dwóch 
piśmie, że w tegorocznym XXXVI Biegu bannerów jednostronnych o wielkości 1m x 
Piastów z naszej gminy startowało aż 16 2m. Flagi i bandery będą umieszczone przy 
osób. trasie, w pobliżu stacji kolejowej Szklarska 

Poreba – Jakuszyce”.„Gratuluję posiadania tak dużej grupy 
biegaczy – napisał J. Gozdowski – którzy 

16 marca 2012 roku w Akademii 630 tys. zł. Najlepszy z nich otrzymał 66 tys. 
Wychowania Fizycznego we Wrocławiu zł. Leśniański klub za osiągnięcia 
odbyła się Dolnośląska Gala Sportu w kajakarstwie oraz kajak polo otrzymał 
Młodzieżowego. Jest to podsumowanie nagrodę w wysokości 10 tys. zł, którą 
efektów sportowej rywalizacji dzieci o d e b r a ł a  r e p r e z e n t a c j a  t r e n e r ó w  
i młodzieży za rok 2011,  organizowanej i zawodników (na zdjęciu). 
w ramach ogólnopolskiego „Systemu Gratulujemy!
Sportu Młodzieżowego”. Podczas tej  
uroczystości marszałek Województwa 
Dolnośląskiego Rafał Jurkowlaniec 
nagrodził 91 klubów z terenu Dolnego 
Śląska, w tym LUKS „KWISA” Leśna. 

Gala Sportu Młodzieżowego jest okazją do 
podziękowania młodym sportowcom, 
trenerom oraz dolnośląskim klubom, za 
wysiłek i osiągnięcia, które pozwoliły 
Dolnemu Śląskowi zająć IV miejsce 
w ogólnopolskim rankingu. Marszałek 
R. Jurkowlaniec przekazał wyróżnionym 
klubom nagrody pieniężne o łącznej wartości 

LUKS KWISA nagrodzony!

Gratulacje za udział w Biegu Piastów
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i zaglądamy do pieca szybciej, a wtedy bywa 
różnie.

- Opowiedzcie coś na temat warsztatów, 
„Były sobie glinoludki, - Czy jesteście artystami z zawodu? szlachetna. Można do tego przegnicia dać które prowadzicie.

Miały domek swój malutki, nawet jakiś kawałek materiału.
Malwina: - Ukończyłam Uniwersytet Malwina: - Ponieważ nasza pracownia jest 

Domek z gankiem i balkonem,
Zielonogórski o kierunku malarstwo, ale nie Radek: - Potem tę glinę się rozwadnia „pracownią podróżną”, prowadziliśmy 

Z gliny ulepiony.
warsztaty już w wielu miejscach. Młodzież lubię osobiście określenia „artyści”, wolę jak i przepuszcza przez korytko gipsowe albo 

Glinę w palce weź, i dzieci są różne. Mniej lub bardziej się o nas mówi ceramicy albo rzemieślnicy przez sitko.  Dzięki gipsowi wchłaniany jest 
Ulep wszystko to, co chcesz, zaangażowane.  Prowadzi łam kiedyś z poczuciem smaku, wrażliwością na sztukę. nadmiar wody i jest wtedy gotowa do użycia.

Ładne kulki łap, wakacyjne warsztaty w MDK w Lubaniu, 
Z gliny ulep świat.” Radek: - Rzemieślnicy z uzdolnieniami. Malwina: - Jest taka ciekawostka na temat z  k t ó r y m  w s p ó ł p r a c o w a l i ś m y .  

gliny prosto z Chin. Tam przechowywana ona Zainteresowanie było spore i dzieci chętnie Taki tekst możemy przeczytać na ich folderze - Od czego zaczęła się Wasza 
garnęły się na zajęcia.reklamowym „Podróżnej pracowni ceramiki”- przygoda z ceramiką?

Malwina i Radosław Gajewscy. Radek: - Prowadziliśmy też zajęcia w różnych Radek: - Nauczył mnie toczyć na kole 
szkołach, m.in. w Ośrodku Szkolno-Ona ma 30 lat, on 34 lata. Ona pochodzi mój kolega Wojtek Tężyczki, który 
Wychowawczym w Smolniku, w jednej ze z Lubania, on z Bolesławca. Mieszkają razem j e s t  c e r a m i k i e m ,  z  k t ó r y m  
szkół lubańskich, w Zielonej Górze. W tej w Szyszkowej.  Wspólna pasja, pokrewne studiowaliśmy razem „rzeźbę” 
chwili zaczynamy się szykować do artystyczne dusze - to ich połączyło. Łączy ich w Poznaniu. To on mnie zaraził 
współpracy z Lubinem – byliśmy tam na również wspólna rodzina - od 6 lat są garncarstwem. Prowadziłem z kolegą 
kiermaszu wielkanocnym, a od 1 czerwca małżeństwem. Mają 2 dzieci - Marysię galerię. Pojawił się Wojtek i zapytał, 
mamy zarezerwowany termin warsztatów.i Ignacego. I trzecie w drodze. czy może do naszej galerii wstawić 

koło garncarskie na przechowanie. Malwina: - Dzieciaki są fajne, wpadają same - Gdzie się poznaliście,  w jakich 
Dał mi kawałek gliny i nauczył mnie na ciekawe pomysły. Trzeba im tylko pokazać okolicznościach?
toczyć… I tak to się zaczęło. możliwości, technikę a potem idzie jak 

Radek: - W Lubaniu. z płatka.Malwina: - Mnie zaraził tym Radek. była z pokolenia na pokolenie, im starsza tym 
Malwina: - Przez naszego wspólnego Wcześniej nie miałam kompletnie żadnej Radek: - Generalnie nastawiamy się bardziej lepsza. Dziadek dołował, a dopiero wnuk ją 
znajomego Rafała. styczności z tą dziedziną, nie interesowało na warsztatowe zajęcia z dziećmi i młodzieżą używał. Potrafiła taka glina leżeć w ziemi 

mnie to zupełnie. Ale kiedy Radek zasiadał do niż na sprzedawanie swoich wyrobów. Wolimy nawet 90 lat. Stąd też przekazywanie tradycji Radek: - Właściwie mojego kuzyna, który jest 
prowadzić warsztaty. pracy często mu pomagałam i tak się zaczęło. rodzinnych tworzenia z gliny.  W Chinach całe artystą.

Robiłam jakieś koraliki, wisiorki. Nie widzę rodziny przez szereg lat zajmowały się Malwina: - Fajnie się czujemy jak to robimy, Malwina: - Jest znanym artystą w Polsce, się przy toczeniu na kole. Wolę formować ceramiką. zachęcamy do rozwijania uzdolnień również w Europie, zajmuje się malarstwem swoje prace ręcznie. Włączyć jakiś fajny film i zainteresowań artystycznych. Wypełniamy - Jak wygląda wypalanie?i jest z Lubania. i dłubać sobie, i grzebać w glinie. Najfajniejsze czas wolny od nauki dzieciom i młodzieży, aby 
jest to, że jak zasiadam do pracy to zawsze przy Malwina:  -  Wypalamy uformowany Radek: - Ja chodziłem z nim razem do Liceum nie mieli powodu marudzić, że się nudzą. 
mnie jest nasza Marysia i od razu pomaga mi i wysuszony element dwukrotnie. Plastycznego w Cieplicach i często Chodzi  w tym wszystkim o skupienie nad 
lepić. Powiem szczerze, że jak na jej wiek – ma przyjeżdżałem z nim tutaj i tak poznałem czymś uwagi, o koncentrację i wyciszenie Radek: - Pierwszy raz na biskwit w niższej dopiero 3,5 roku – jest tak zdolna manualnie, „Malwę”. organizmu. To świetna terapia dla każdego.temperaturze do 1000ºC, które sprawia, że że sami jesteśmy zaskoczeni jej pracami. Lepi 

- W jaki sposób trafiliście do Szyszkowej? element przed drugą fazą prawidłowego Radek: - Można warsztaty robić tematyczne, ptaszki, kotki – wyczuwa tę materię.
wypalania ostrego, otrzymuje odpowiednią co zwiększa jeszcze ich atrakcyjność.Malwina: - Miałam dosyć mieszkania w bloku. - Czy można się tej sztuki nauczyć, czy  też twardość, ale chroni później przed 

Mieliśmy też swoją małą pracownię i z dnia na trzeba mieć to coś w sobie? kruszeniem. Powoduje również to, że 
dzień „dostaliśmy kopa” - dowiedzieliśmy się, 

materiał jest nasiąkliwy tak, aby Malwina: - Jeśli się chce, to wszystkiego się że tej pracowni już nie będziemy mieli 
można było go poszkliwić.można nauczyć.i musimy sobie coś zorganizować. Docelowo 

zaczęliśmy szukać mieszkania na jakieś - Szkliwienie – co to takiego?Radek: - Uczyłem już wiele osób. Niektórzy 
wiosce, tak abyśmy mogli mieć od razu jakiś uczą się toczenia na kole bardzo szybko, R a d e k :  -  S z k l i w o  t o  w o d a  
swój warsztat. Dostaliśmy od Beaty – naszej innym idzie dużo wolniej, a są też tacy, którzy z chemicznymi składnikami, którego 
koleżanki - namiar na obecne mieszkanie. tej sztuki nie opanują przez całe życie – nie używamy,  aby nadać połysk i barwę 

wiadomo w sumie dlaczego. Radek: - Chcieliśmy mieć pracownię przy dla danego elementu, aby był łatwy w 
domu, żebyśmy mogli  sobie wyjść użytkowaniu. Podstawową funkcją Malwina: - Ja jestem leworęczna i też do końca 
w „kapciuszkach” do pieca i tam sobie szkliwienia jest jednak podnoszenie dobrze mi to nie wychodzi (śmiech).
wypalać, czy też pójść do koła garncarskiego wyt rzymałośc i  i  odpornośc i  

Radek:  -  Japończycy kręcą  kołem i sobie lepić. wykonanego przedmiotu. Wykonuje 
w przeciwnym kierunku (śmiech). się tę czynność przy temperaturze powyżej 

1000ºC.- Jaka jest technologia produkcji?

Malwina: - Używamy szkliw dobrych, Radek: - Bierzemy glinę, kształtujemy ją, 
ekologicznych, bez ołowiu. A te gorsze suszymy (nieraz kilka dni, w zależności od 
zdarzają się bardzo często. Ludzie nie są czerepu i temperatury suszenia), wypalamy, 
świadomi, że tanie, byle jakie szkliwa, działają szkliwimy.
niekorzystnie na nasze organizmy i przyrodę.

- Glinę skąd macie? 
Przy szkliwieniu muszą być zachowane pewne 

Radek: - Kupujemy albo robimy swoją. zasady. W powietrzu nie może być zbyt dużo 
wilgoci.- Robicie?

- Ile czasu potrzeba na wykonanie typowej Radek: - Tak. Bierzemy zwykłą glinę z ziemi 
filiżanki, od momentu kiedy zaczynacie i musimy ją odpowiednio przygotować. Trzeba 
produkcję danej rzeczy do efektu ją przeszlamować, można ją też dołować. To są 
końcowego?tradycyjne sposoby przygotowania gliny, które 

zapewniają jej bardzo dobrą plastyczność. Radek: - Jest różnie, ale trzeba liczyć, że 
Wymagają ,  nies te ty  miejsca,  czasu można ją wykonać w czasie 7 dni. Nie można 
i cierpliwości. zwarcie określić czasu na wykonanie danej 

rzeczy. Zdarza się, że piec wygasa przez kilka Malwina: - Dołujemy -  czyli wykopujemy 
dni i tu potrzebna jest cierpliwość dołek w ziemi i ją tam wrzucamy, żeby 
i wytrwałość. Niekiedy ich brakuje przegniła.  Im bardziej zgniła tym bardziej 

- Na jakie wyroby jest największe 
zapotrzebowanie?

Oboje: - Z tym jest bardzo różnie. To zależy od 
tego gdzie jedziemy, jaka jest ku temu okazja. 
Bywaliśmy na różnych targach i wiemy, że 
szkatułki cieszą się dużym wzięciem. Trzeba 
mieć ze sobą bardzo szeroki, ręcznie robiony 
asortyment wyrobów. Staramy się, aby nasze 
towary nie były kiczowate. Od zawieszek, 
biżuterii po filiżanki, czarki - w zależności od 
rodzaju klienta. Konkurencja jest duża i nie 
jest łatwo „sprzedać się” teraz na rynku. 
Dopiero teraz, po roku prowadzenia 
działalności, pokrywają nam się koszty - 
„wychodzimy na zero”. Ciężko powiedzieć, 
kiedy zaczniemy zarabiać. Koszty produkcji 
nie są wysokie. Składają się na nie: glina, 
szkliwo i zużycie prądu. Ale musieliśmy sporo 
zainwestować na samym początku w piece do 
wypalania i ich elementy. 

- Dziękuję za wywiad.  

Rozmawiała: Gabriela Pijanowska

Malwina i Radosław Gajewscy


